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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i Widerøes flyveselskap og ønsker med dette å gi mitt 

innspill på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

I tillegg er det noen faktorer som bør bli tatt med i betraktning. Jeg betaler ca 400 000,- kr i 

skatt i dag. Dette er vel i området for en ufaglært arbeiderlønn, og sikkert i enkelte bransjer en 

lønn faglærte mottar.  

 

Om min arbeidsplass forsvinner og en kontraktspilot i Norweigian tar over mitt virke. Hvor 

mye skatt vil den norske stat motta fra en kontrakts arbeider fra hvilket som helst land utenfor 

Europa, eller for den saksskyld fra et østeuropeisk land? Svaret er enkelt, 0,- kr. Disse kon-

traktsarbeiderene vil sørge for at deres lønn innbetales på en konto i et eller annet skatte para-

dis.  

 

Dette er løsning vil bli virkeligheten for norske piloter som ønsker fortsette med sitt virke. Det 

er flere muligheter som vil forhindre Norge å motta skatt fra norske piloter som også vil 

«flagge ut».  Men slike løsninger er ikke heldig eller ønskelige. Vi som yrkesgruppe ønsker å 

bidra til det norske samfunn i tillegg til å opprettholde en høy standard innen norsk luftfart.  

 

Jeg vil i ytterste konsekvens ende opp som en belastning for den norske stat da min kompe-

tanse er rettet mot mitt virke og er verdiløs i andre yrker. Jeg har selv satset ca 500 000,- kr på 

min utdannelse, uten en kr i støtte fra statens lånekasse eller andre statlige legat eller stipend. 
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De eneste som har tatt en økonomisk risiko er mine foreldre som kausjonister for mitt banklån 

til utdannelse. 

 

 

Bjørn Kjos er kun opptatt av egen profitt, og siden han er en mann som burde vært pensjonert, 

ikke har noen som helst «skrupler» om luftfartens fremtid i Norge eller Europa.  

Det meste av kompetanse vil forsvinne om skandinaviske og europeiske piloter forsvinner. 

Ringvirkningene blir mange og store. Og i ytterste konsekvens, fatale. 

  

Norske piloter representerer et kompetansenivå som er unikt og høyt. Vi har et begrep som 

piloter i land utenfor EU og EØS ikke kjenner og dette begrepet kalles sikkerhetskultur. 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

 

Vidar Jensen 

Flykaptein Widerøes Flyveselskap 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

 

Marius Rogstad 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

Flyger 

 

Torbjørn Kristiansen 

1719 Greåker 
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Arbeidsdepartementet
Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no

Deres ref.: 12/1221
 
 
HÃ¸ringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart
 
Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og Ã¸nsker med dette Ã¥ gi mitt innspill pÃ¥ endring av 
Utlendingsregelverket. 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre utover i verden. 
Norge er gjennom EÃ˜S-avtalen en del av det Ã¥pne og frie europeiske arbeidsmarkedet, og som en konsekvens 
av dette er vÃ¥re betingelser, vÃ¥r kompetanse og arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette 
er en naturlig konsekvens av Ã¥ vÃ¦re en del av Europa, men det bÃ¸r ogsÃ¥ stoppe der! 

Arbeidsdepartementet mÃ¥ ikke endre pÃ¥ utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk arbeidskraft ved Ã
¥ Ã¥pne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EÃ˜S-omrÃ¥det. 
Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere fÃ¸lgende:
â€¢ Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pÃ¥gÃ¥r allerede mellom flyselskapene, og ved Ã¥ endre pÃ¥ 
utlendingsforskriften vil jakten utvides til Ã¥ finne verdens billigste arbeidskraft for Ã¥ ansette dem pÃ¥ 
norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft? 
â€¢ Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for Ã¥ finne hvilke fÃ¸lger en slik Ã¥pning i 
regelverket vil medfÃ¸re bÃ¥de pÃ¥ kort og lang sikt? Jeg legger merke til at departementet selv ser at det kan 
vÃ¦re uheldige konsekvenser, og det burde vÃ¦re tungtveiende nok for Ã¥ ikke gjennomfÃ¸re endringen.
â€¢ En Ã¥pning i regelverket vil umiddelbart fÃ¥ konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk luftfart. Men hvilke 
konsekvenser vil endringen fÃ¥ utover Norges grenser; jeg tenker da pÃ¥ innad i EU/EÃ˜S-omrÃ¥det? Alle 
arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli pÃ¥virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle 
departementet ha et Ã¸nske om Ã¥ utsette europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det fÃ¥ konsekvenser 
for den enkelte arbeidstaker, men ogsÃ¥ for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da disse vil 
mÃ¸te en konkurranse det vil vÃ¦re umulig Ã¥ konkurrere mot.
 
 
 
Jeg vet at Ã¸nsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og dersom 
Arbeidsdepartementet gjÃ¸r en endring i regelverket for Ã¥ tilfredsstille ett enkelt norsk flyselskap, sÃ¥ vil det 
vÃ¦re en katastrofe nÃ¥r man ser nÃ¦rmere pÃ¥ konsekvensene. Hvilken bransje og hvilken bedrift er den neste 
som skal fÃ¥ tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med dette?

Dersom Norwegian Ã¸nsker Ã¥ benytte seg av billig arbeidskraft, sÃ¥ fÃ¥r de opprette egen virksomhet i de 
landene de Ã¸nsker Ã¥ operere fra, og ikke gjennom Ã¥ Ã¸delegge norsk, eller til og med europeisk luftfart. 

I hÃ¸ringsnotatet skriver dere at ulempen ved Ã¥ ikke Ã¥pne opp for en slik endring, kan vÃ¦re at flyene flyttes ut 
fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok helt riktig, men et oppegÃ¥ende 
Arbeidsdepartement mÃ¥ da ogsÃ¥ se at ved Ã¥ Ã¥pne opp for en slik endring vil det medfÃ¸re at vi som jobber i 
norsk luftfart etterhvert vil bli overflÃ¸dige, og da vil det hverken vÃ¦re mennesker, kompetanse eller norsk 
flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og Ã¸konomisk uforsvarlig enn 
at noen fÃ¥ fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt hÃ¸ringsnotat egentlig bekymret for 
indre forhold og Ã¸konomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde vÃ¦re mer bekymret for menneskene og 
kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer. 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke mÃ¥ Ã¥pne opp for bruk av arbeidstakere utenfor EU/EÃ˜S-omrÃ
¥det, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hÃ¸ringsnotatet: "Ved Ã¥ Ã¥pne for bruk 
av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan ordningen over tid utvides og dermed fÃ¥ effekt for 
norsk og skandinavisk personell".

Arbeidsdepartementet mÃ¥ ivareta norske interesser - ikke Ã¸delegge en hel bransje!
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Med vennlig hilsen
Svala Danielsdottir, 
Styrmann WiderÃ¸e.



Fra: Tor Ivar Dahl Pettersen [mailto:toivdahl@me.com]  
Sendt: 7. desember 2012 15:25 
Til: Postmottak AD 

Emne: Deres ref.: 12/1221 

 

 

 Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart 

  

Jeg er ansatt som flygende personell i det norske flyselskapet Lufttransport AS og ønsker med 

dette å gi mitt innspill på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 

arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 

arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å 

være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

      Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og 

ved å endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste 

arbeidskraft for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle 

Arbeidsdepartementet legge til rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft? 

Medfører dette den beste kost/nytte for Norge som stat utover kort sikt? 

  

      Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke 

følger en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger 

merke til at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det 

burde være tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

      En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; innad i 

EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli påvirket av 

en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utsette 

europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa, 

da disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot. Er denne 

foreslåtte regelendringen avklart med EU/EASA?  

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken bransje 

og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med 

dette? 



 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen 

virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok helt 

riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en slik 

endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da vil 

det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i 

Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut 

av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre 

forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene 

og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer. I alle tilfelle så er dette snakk om 

nye fly som kommer inn i registeret på toppen av det som eksisterer. Man kan ikke miste noe ved 

å ikke få mer, men kan miste muligheten for å utvide. 

Hvis det var så åpenbart fordelaktig å flytte ut av Norge, så ville det skjedd uavhengig av lover 

og gebyrer. Å operere ut av et velfungerende lovregulert samfunn uten utbredt korrupsjon er en 

fordel i seg selv. Norwegian kunne sikkert på papiret drevet uten en eneste adminstrativ kostnad 

hvis de var etablert på Cayman Islands eller i Kongo, men da ville de også vært utenfor de 

sosiale rammene som gir dem tilgang til Europa som marked. Selv i dag så sniker de seg unna 

samfunnsansvar alle borgere i landet har med å opprettholde samfunnspakten der vi alle bidrar 

etter evne og får etter behov, ved at de unnviker arbeidsgiveravgift, arbeidstakerskatt, 

trygdeavgifter og andre fellesinntekter som dekker inn velferdssamfunnet vi har etablert. 

Hvorfor er det viktig for staten Norge å legge til rette for selskaper som ikke har noen intensjon 

om å bidra med mer enn det absolutte minimum som de kan slippe unna med juridisk i bidrag til 

fellesskapet? Så de truer med å flytte ut! Erfaringen viser at de flytter ut uansett med mindre vi 

senker oss til bunnen av verdensmarkedet. John Fredriksen flagget ut fordi han måtte betale skatt 

- var det en katastrofe for Norge? Hvis Bjørn Kjos kan tjene et par kroner mer på å flagge ut, så 

gjør han det uansett. Han argumenterer med norske arbeidsplasser, men konsekvensen er at alle 

norske arbeidsplasser forsvinner mens han selv tjener noen hundre milioner til på toppen av sine 

forutgående hundre millioner. Hvorfor skal vi norske borgere idag saluttere en slik fordeling av 

de økonomiske godene fra vanlige arbeidstakere til å berike de som allerede er 

multimillionærer?  

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 

høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, 

kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 



Med vennlig hilsen 

--------------------------------------------------------------- 
Tor Ivar Dahl Pettersen 
Fjellveien 45 
9900 Kirkenes 
 
Mobil: 90 50 90 68 
E-post: toivdahl@me.com 
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Fra: Geir Enebakk [mailto:enegeir@online.no]  
Sendt: 7. desember 2012 14:52 
Til: Postmottak AD 

Emne: Høringsnotat 

 
 
 

Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 
 
 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  
 
Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill på endring av 
Utlendingsregelverket.  

 
Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre utover i verden. Norge er gjennom 
EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår 
kompetanse og arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en del av 
Europa, men det bør også stoppe der!  
 
Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk arbeidskraft ved å åpne opp for 
arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å endre på utlendingsforskriften 
vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle 

Arbeidsdepartementet legge til rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  
  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger en slik åpning i regelverket vil 

medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til at departementet selv ser at det kan være uheldige 
konsekvenser, og det burde være tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk luftfart. Men hvilke konsekvenser 

vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med 
arbeid i luften, vil bli påvirket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utsette 
europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte arbeidstaker, men også for 
samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å 
konkurrere mot.  

 
 
 

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og dersom Arbeidsdepartementet gjør en 
endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på 
konsekvensene. Hvilken bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med 
dette? 
 
Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virksomhet i de landene de ønsker å 
operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og med europeisk luftfart.  
 
I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at flyene flyttes ut fra norsk register og 

til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å 
åpne opp for en slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da vil det hverken 
være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og 
økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig 
bekymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene og 
kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  
 
Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor EU/EØS-området, og jeg ber 

departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om 
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oppholdstillatelse, kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 
 
Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  
 
 

Med vennlig hilsen 
 
Geir Enebakk 
Fasanfaret 4 
2032 Maura 
 
tlf. (+47) 950 64 772 



Fra: Kurt [mailto:kurt.lie@c2i.net]  
Sendt: 7. desember 2012 22:33 
Til: Postmottak AD 

Emne: Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

 

  RE: NF trenger DIN hjelp!  

«postet on: 05 December 2012 17:10:30» 
 

 

Her er malen. Det har vært vanskelig for noen å få sendt mail til dep. Kopi, lim, signer, send: 

Arbeidsdepartementet 

Da det har vært vanskelig for noen å få sendt til 

Sendt pr. e-post 

  

postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

  

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en 

del av det åpne og frie europeiske arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmarkedet for 

flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor 

EU- og EØS-området.  

  

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 
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En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover 

Norges grenser; jeg tenker da på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli påvirket av en regelendring i 

Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utsette europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den 

enkelte arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da disse vil møte en konkurranse det vil være 

umulig å konkurrere mot. Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger en slik åpning i regelverket vil 

medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å 

finne verdens billigste arbeidskraft for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til rette for en slik jakt 

etter billig arbeidskraft?  

 

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i 

regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken bransje 

og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke 

gjennom å ødelegge norsk, eller til og med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land 

med de konsekvenser det har. Det er nok helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en slik endring 

vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk 

flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut av 

Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet 

burde være mer bekymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte 

til seg selv og det som er skrevet i høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan ordningen 

over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje! 

  

Med vennlig hilsen 

 

 

Kurt V L Bjørnsgård 

  

 



Fra: Kristian Erlandsen [mailto:erlandkr@online.no]  
Sendt: 7. desember 2012 12:52 
Til: Postmottak AD 

Emne: Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

 

 

Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill på 

endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 

arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 

arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å 

være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft for 

å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til rette for 

en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger en 

slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til at 

departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da på 

innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli påvirket 
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av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utsette 

europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  

 

 

 

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken bransje 

og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med 

dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virksomhet 

i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og med 

europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok helt 

riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en slik 

endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da vil det 

hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i 

Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut 

av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre 

forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene 

og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 

høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

Kristian Erlandsen 

 



Fra: roger.fallas@wideroe.no [mailto:roger.fallas@wideroe.no]  
Sendt: 7. desember 2012 13:53 
Til: Postmottak AD 

Emne: Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  
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Arbeidsdepartementet  

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no  

 

Deres ref.: 12/1221  

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  
 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 

arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 

arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å 

være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

    Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og 

ved å endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft for 

å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til rette for en 

slik jakt etter billig arbeidskraft?  

 

    Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke 

følger en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til at 

departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være tungtveiende 

nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

    En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i 

norsk luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da på 

innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli påvirket av en 
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regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utsette europeisk luftfart 

for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte arbeidstaker, men også for 

samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da disse vil møte en konkurranse det 

vil være umulig å konkurrere mot.  

 

 

 

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken bransje 

og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med 

dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen 

virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok helt 

riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en slik 

endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da vil 

det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i 

Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut 

av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre 

forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene 

og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 

høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, 

kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen  
 
Roger Fallås 
Flykaptein, Widerøe's Flyveselskap AS 
N/Ex/143 



Fra: dag.runar.stangeby@wideroe.no [mailto:dag.runar.stangeby@wideroe.no]  
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Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 

arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 

arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å 

være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

    Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og 

ved å endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft for 

å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til rette for en 

slik jakt etter billig arbeidskraft?  

 

    Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke 

følger en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til at 

departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være tungtveiende 

nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

    En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i 

norsk luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da på 

innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli påvirket av en 

regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utsette europeisk luftfart 

for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte arbeidstaker, men også for 

samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da disse vil møte en konkurranse det 

vil være umulig å konkurrere mot.  

 

 

 

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken bransje 

og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med 



dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen 

virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok helt 

riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en slik 

endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da vil 

det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i 

Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut 

av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre 

forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene 

og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 

høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, 

kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

 
Dag Runar Stangeby 
Flykaptein 
Verneombud Sec / Hotell / Transport 
Widerøe's Flyveselskap AS 
 
Tlf.: (+47) 920 85364  
E-post: dag.runar.stangeby@wideroe.no 
--------------------------------------------------------------------------------------------- 
Bestill hele reisen på http://www.wideroe.no  
Meld deg på vårt nyhetsbrev: http://www.wideroe.no/nyhetsbrev  

http://www.wideroe.no/
http://www.wideroe.no/nyhetsbrev


Fra: Geir A Granviken [mailto:ggranvik@online.no]  
Sendt: 7. desember 2012 12:27 
Til: Postmottak AD 

Emne: Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart - Merknad 

 
Hei, 
 
Vedlagte høringssvar ble sendt til Dere i går, jeg har bare beholdt det i denne meldingen for referanse 
(og i tilfelle det ikke skulle være registrert). 
 
Jeg har registrert at Norsk Flygerforbund har forfattet et høringssvar som man har oppfordret sine 
medlemmer til å sende inn under hver enkelts navn. Jeg ville ikke hatt problemer med å sette mitt eget 
navn under det brevet, men jeg valgte å skrive mitt eget høringssvar. 
 
På departementets nettside hvor høringssvarene legges ut, ser jeg at man har samlet alle disse 
likelydende NF-brevene i noen digre samlefiler. Dette er forståelig, men når jeg tok meg tid til å forfatte 
et eget høringssvar, synes jeg det er svært beklagelig om også dette skulle havne midt inne i en av disse 
store samlefilene! Jeg har vanskelig for å tro at noen vil ta seg tid til å bla gjennom alle sidene i disse 
filene, når det ser ut som det er samme nøyaktig tekst som gjentar seg hele tiden, og hvis mitt 
høringssvar ligger ”gjemt” inne i en slik fil, vil sannsynligvis ingen komme til å se det! 
 
Jeg tillater meg derfor å be om at mitt høringssvar legges ut enten i egen fil, eller i det minste i starten på 
en av samlefilene. 
 
 
 
Med vennlig hilsen 
 
Geir A. Granviken 
Bakkekroken 3 
3442 Hyggen 
 
--  
- Geir A. Granviken <ggranvik@online.no> 
- +47 31 28 55 65 / -900 58 047 
 



Fra: Christer Andre Flage [mailto:christerflage@gmail.com]  
Sendt: 7. desember 2012 13:23 
Til: Postmottak AD 

Emne: Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart 

 

Deres ref.: 12/1221 

  

  

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

  

Jeg er pilotstudent på en norsk flyskole og ønsker med dette å gi mitt innspill på endring av 

Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 

arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 

arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å 

være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

         Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og 

ved å endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste 

arbeidskraft for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet 

legge til rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

         Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke 

følger en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke 

til at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

         En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da på 

innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli påvirket 

av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utsette 

europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  



  

  

  

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken bransje 

og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med 

dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen 

virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok helt 

riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en slik 

endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da vil 

det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i 

Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut 

av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre 

forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene 

og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 

høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, 

kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

  

  

Med vennlig hilsen 

Christer Andre Flage 



Fra: Jan Halvor Fjeld [mailto:janhfje@hotmail.com]  
Sendt: 7. desember 2012 13:32 
Til: Postmottak AD 

Emne: Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart 

 
Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt 
innspill på endring av Utlendingsregelverket.  
 
Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og 

videre utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 
arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 
arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens 
av å være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  
 
Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  
 
Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 
 
• Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 
endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft for 

å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til rette for 
en slik jakt etter billig arbeidskraft?  
 
• Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger en 
slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til at 
departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 
tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 
 
• En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 
luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da på 
innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli påvirket av 
en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utsette europeisk 
luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte arbeidstaker, 
men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da disse vil møte en 
konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
 
 
 

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 
dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt 
norsk flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. 
Hvilken bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det 
stopper vel ikke med dette? 
Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen 
virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til 

og med europeisk luftfart. 
I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være 
at flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er 
nok helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp 
for en slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli 
overflødige, og da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk 



flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og 
økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er 
Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre forhold og økonomi i 

Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene og 
kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  
 
Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere 
utenfor EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 
høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om 

oppholdstillatelse, kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og 
skandinavisk personell". 
 
Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  
 
 

Med vennlig hilsen 
  

Jan Halvor Fjeld 
Voldsvn 745 
3739 Skien 
 



Fra: Ole Undseth [mailto:ojeu@me.com]  
Sendt: 7. desember 2012 16:34 
Til: Postmottak AD 

Emne: Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart 

 

 

  

  

  

Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 
  

  

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart 

  

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 

arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 

arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å 

være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

• 

Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

 

• 

Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til at 

departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

• 

En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

mailto:postmottak@ad.dep.no


på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli 

påvirket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å 

utsette europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den 

enkelte arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor 

Europa da disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot. 

  

  

  

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken bransje 

og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med 

dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen 

virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok helt 

riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en slik 

endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da vil 

det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i 

Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut 

av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre 

forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene 

og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 

høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, 

kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje! 

  

  

Med vennlig hilsen 

 

Ole Undseth 



Fra: bjorn.kumle@wideroe.no [mailto:bjorn.kumle@wideroe.no]  
Sendt: 7. desember 2012 15:32 
Til: Postmottak AD 

Emne: Høringssvar 
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Arbeidsdepartementet  

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no  

 

Deres ref.: 12/1221  

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  
 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 

arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 

arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å 

være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

    Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og 

ved å endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft for 

å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til rette for en 

slik jakt etter billig arbeidskraft?  

 

    Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke 

følger en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til at 

departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være tungtveiende 

nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

    En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i 

norsk luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da på 

innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli påvirket av en 

regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utsette europeisk luftfart 

for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte arbeidstaker, men også for 

samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da disse vil møte en konkurranse det 
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vil være umulig å konkurrere mot.  

 

 

 

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken bransje 

og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med 

dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen 

virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok helt 

riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en slik 

endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da vil 

det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i 

Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut 

av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre 

forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene 

og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 

høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, 

kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen  

 
Bjørn Kumle 



Fra: kari.ann.kalve@wideroe.no [mailto:kari.ann.kalve@wideroe.no]  
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Emne: Høringssvar 

 
  

 

 

Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 
 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 

arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 

arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å 

være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 

        Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft for 

å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til rette for 

en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

        Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger en 

slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til at 

departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 

        En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da på 

innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli påvirket 
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av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utsette 

europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  

 

 

 

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken bransje 

og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med 

dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen 

virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok helt 

riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en slik 

endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da vil 

det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i 

Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut 

av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre 

forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene 

og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 

høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, 

kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 
  
  
Kari Ann Kalve  
Kaptein/Basesjef Bergen 
Widerøe's flyveselskap As 

Tlf: 957 14 654 
mail:kari.ann.kalve@wideroe.no 
 
Bestill hele reisen på :http://www.wideroe.no 
Meld deg på vårt reisebrev:http://www.wideroe.no/nyhetsbrev 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 
 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 

arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 

arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å 

være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 

         Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft for 

å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til rette for 

en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

         Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger en 

slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til at 

departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 

         En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da på 

innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli påvirket 

av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utsette 
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europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  

 

 

 

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken bransje 

og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med 

dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen 

virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok helt 

riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en slik 

endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da vil 

det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i 

Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut 

av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre 

forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene 

og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 

høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, 

kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

Jan Aspen 

Widerøes Flyveselskap 
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Arbeidsdepartementet  

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no  

 

Deres ref.: 12/1221  

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  
 

Jeg er ansatt som flygende personell i Widerøe og ønsker med dette å gi mitt innspill på endring 

av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 

arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 

arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å 

være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

    Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og 

ved å endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft for 

å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til rette for en 

slik jakt etter billig arbeidskraft?  

 

    Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke 

følger en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til at 

departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være tungtveiende 

nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

    En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i 

norsk luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da på 

innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli påvirket av en 

regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utsette europeisk luftfart 
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for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte arbeidstaker, men også for 

samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da disse vil møte en konkurranse det 

vil være umulig å konkurrere mot.  

 

 

 

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken bransje 

og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med 

dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen 

virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok helt 

riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en slik 

endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da vil 

det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i 

Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut 

av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre 

forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene 

og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 

høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, 

kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen  
Rolf Eivind Øyan 
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Arbeidsdepartementet 
Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 
 
Deres ref.: 12/1221 

 
 
Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart 
 
Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt 
innspill på endring av Utlendingsregelverket.  

 
Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og 
videre utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie 
europeiske arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår 
kompetanse og arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en 
naturlig konsekvens av å være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  
 
Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om 
utenlandsk arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  
Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 
• Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 
endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft for 
å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til rette 
for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  
• Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger en 
slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til at 
departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 
tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

• En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 
luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da på 
innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli påvirket 
av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utsette 
europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 
arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot. 



 
 
 

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 
dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt 
norsk flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. 
Hvilken bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det 
stopper vel ikke med dette? 
 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen 
virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller 
til og med europeisk luftfart.  
 
I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være 
at flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det 

er nok helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne 
opp for en slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli 
overflødige, og da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk 
flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og 
økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er 
Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre forhold og økonomi i 
Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene og 
kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  
 
Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere 
utenfor EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet 
i høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om 
oppholdstillatelse, kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og 

skandinavisk personell". 
 
Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje! 
 
 
Med vennlig hilsen 

Christian Belle 



Fra: Jon Anders Hembre [mailto:jahembre@hotmail.com]  
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

  

  

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart 
  

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 

arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 

arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å 

være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

• 

Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

 

• 

Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til at 

departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

• 

En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 
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på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli 

påvirket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å 

utsette europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den 

enkelte arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor 

Europa da disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot. 

  

  

  

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken bransje 

og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med 

dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen 

virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok helt 

riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en slik 

endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da vil 

det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i 

Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut 

av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre 

forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene 

og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 

høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, 

kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje! 

  

  

Med vennlig hilsen 

 

Mvh 

 

Jon Anders Hembre 

 



Fra: Jo Walmann [mailto:jo.walmann@gmail.com]  
Sendt: 7. desember 2012 13:38 
Til: Postmottak AD 

Emne: Re: Høringsinnspill ref 12/1221 

 

  

  

Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

  

Jo Walmann 

Lia 76  

2233 Vestmarka 

  

 

Deres ref.: 12/1221 

  

  

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

  

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill på 

endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 

arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 

arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å 

være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

      Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og 

ved å endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste 

arbeidskraft for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle 

Arbeidsdepartementet legge til rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

      Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke 

følger en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger 

merke til at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det 

burde være tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 
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      En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker 

da på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil 

bli påvirket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om 

å utsette europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for 

den enkelte arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert 

utenfor Europa da disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere 

mot.  

  

  

  

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken bransje 

og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med 

dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen 

virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok helt 

riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en slik 

endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da vil 

det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i 

Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut 

av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre 

forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene 

og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 

høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, 

kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

  

  



Med vennlig hilsen 

  

Jo Kristian Walmann 

 

 

 

 

 

 

 

 

On Dec 7, 2012, at 08:19 , Postmottak AD wrote: 

 

 
Alle høringsuttalelsene  blir lagt ut på regjeringen.no. 
  
Med hilsen 
Postmottak 
Arbeidsdepartementet 
  

Fra: Jo Walmann [mailto:jo.walmann@gmail.com]  
Sendt: 7. desember 2012 01:05 

Til: Postmottak AD 
Emne: Fwd: Høringsinnspill ref 12/1221 
  

Da jeg ikke kan se at min høringsuttalelse er loggført på regjeringen.no, 

sender jeg dette en gang og forventer inkludering. 

  

Mvh Jo Kristian Walmann 

  

Begin forwarded message: 

 

 

 

From: Jo Walmann <jo.walmann@gmail.com> 

Subject: Høringsinnspill ref 12/1221 

Date: November 30, 2012 02:15:35 GMT+01:00 

To: postmottak@ad.dep.no 

  

Vedlagt følger innspill til høring ref 12/1221 

 

mvh jo walmann 

 

 

http://regjeringen.no/
http://regjeringen.no/
mailto:jo.walmann@gmail.com
mailto:postmottak@ad.dep.no


 

 

 

  

 



-----Opprinnelig melding----- 
Fra: Ole Christoffer Endresen [mailto:ole.hjem@online.no]  
Sendt: 7. desember 2012 12:21 
Til: Postmottak AD 
Emne: Ref 12/1221 
 
 
 
 
Deres ref.: 12/1221 
 
 
Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  
 
Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å 
gi mitt innspill på endring av Utlendingsregelverket.  
 
Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard.  
 
Det er da med undring og registrere at våre sittende politikere i årevis har 
undergravet norsk luftfartspolitikk. Landets største aktør SAS sin tragedie kan 
ikke de ansatte på gulvet bære alene. Dårlig ledelse må ta sitt. Og disse har 
operert med den norske stats godkjennelse gjen-nom styret.   
Men fjerning av for eksempel bonus program har jo bidratt til å skape den krise 
som i dag har oppstått. Ingen andre større aktører som SAS skulle konkurrere med 
i Europa, ble ilagt slike restriksjoner på sine hjemmemarkeder. Et hjemmemarked 
som før styrket SAS i et Europa/EU hvor Norge er en lillegutt i det store 
flymarkedet. Situasjonen er blitt slik at  nettverksmarkedet ut av Norge i dag 
stort sett betjenes av Lufthansa, KLM, Air France og BA.  
 
I kjølevannet av dette har en ny norsk aktør vokst fram : Norwegian. Som jeg 
forstår dette forslaget til endring Utlendingsregelverket er myntet på. 
 
Uten sidestykke har vi sett på hvordan den norske stat har lukket ører og øyne 
for den nye aktørs framferd. Med metoder som jeg mener aldri før er benyttet i 
det norske arbeidsmarked. 
 
Som gjør at samtlige arbeidstakere på norsk tarifflønn på norske luftfartøy nå 
føler at deres framtid er høyest usikker. Fordi den norske stat har latt seg lure 
av en smart advokat med et bredt smil og hul latter. Med Norske helter på halene. 
Sjelden har vel disse norske heltene sine navn vært misbrukt slik. Håper at deres 
etterlatte setter en stopper for dette !! 
 
Kort fortalt : 
*Uthuling av lærlings-ordningen. Norwegian har hatt tilgang til billig 
arbeidskraft ved å få godkjent dette. 
*Fagforeningsknusing ved å flytte arbeidsplasser over til kontrakts-piloter som i 
praksis er enkeltmannsforetak  uten noen form for rettigheter som arbeidstaker. 
Eller plikter. Vilkårene blir nærmest diktert arbeidstaker(enkeltmannsforetaket). 
*Generell utflytting av arbeidsplasser hvor norsk tariff/lønn ikke gjelder. 
Spania, Estland etc Bjørn Kjos har satt seg fore å skape et flyimperium. På linje 
med irske Ryanair. Han om det. Han har ingen intensjoner om å skape dette verken 



med norsk arbeidskraft eller med norske arbeidsvilkår. Hvordan noen ved sine 
fulle fem her hjemme vil tilpasse det norske regelverket til en aktør som bryter 
med absolutt alt det norske arbeidsmarkedet står for, er for oss som er igjen av 
norsk luftfart en gåte. Hadde vi ikke levd i et transparent samfunn som Norge(?) 
er det et ord jeg kommer på som forklaring. Korrupsjon.  
At en norsk politiker eller byråkrat vil gå så langt for å fylle en norsk 
finansmanns lomme håper og kan jeg ikke tro vil skje. For å oppfylle hans og hans 
irske kollega O Leary´s drøm ?  
 
Men de som kjenner til den norske sjømanns historie i etterkrigstiden vil vel 
ikke bli overras-ket?  
 
Til slutt vil jeg nevne  en trist konsekvens av dette. Ingen og da understreker 
jeg INGEN under-tegnede har snakket med ønsker på dette punkt i historien å 
anbefale noen fra generasjoner etter oss til å satse på en karriere i dette 
yrket. For ungdom kan det vi driver med virke forlokkende. Å fly har sin 
naturlige tiltrekning. Men dette er faktum pr i dag : 
Du må innstille deg på : 
-Jobbe til du er 65  på en av landets mest krevende arbeidsplasser. 
-Jobbe 3 av 4 helger.  
-Max 60 timers uke. 
-Normalt max 13 timer på jobb pr dag. Max 15 ved forsinkelser. Dette synes 
norske/europeiske politikere er for lite, de vil øke dette. 
-Ikke regn med fri til begravelser/bryllup etc. Du får fri til ditt eget bryllup 
men ikke fri dagen etter. (arbeidsprogrammet er kjent max 1 mnd i forveien så 
ikke regn med noe drømmebryllup i kirken- den får du ikke bestilt så sent). 
Begravelsen når du tar kvelden med ?uniformsstøvla på? tror jeg går greit-men 
litt usikker. Hva sier du Bjørn ? 
-Pensjonen er nettopp skallet av til et minimum. Ikke regn med denne. 
-Arbeidsplassen din er en av de verste du kan ha mht støy, vibrasjon og stråling. 
Men det går greit fordi politikere har allerede unntatt deg fra 
arbeidsmiljøloven. 
(ønskes mer lesning om dette les  i Aftenposten ?Noen betaler prisen? 
 
Velger dere og ikke stryke herr Kjos på kinnet i denne omgang så er det en liten 
glipe av håp. 
At fornuften seirer nå og vi kan se en liten glipe av håp for NORSK luftfart. 
 
Og forresten :Lykke til herr Kjos med Thailandske helter på halene. Synes det er 
på høy tid du kvitter deg med de Norske. 
 
 Med vennlig hilsen 
 
Ole Christoffer Lund Endresen 
 



-----Opprinnelig melding----- 
Fra: Morten.Bjerkvik@sas.no [mailto:Morten.Bjerkvik@sas.no]  
Sendt: 7. desember 2012 13:58 
Til: Postmottak AD 
Kopi: mobjerkv@online.no 
Emne:  
 
Arbeidsdepartementet 
Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 
 
Deres ref.: 12/1221 
 
 
Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  
 
Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å 
gi mitt innspill på endring av Utlendingsregelverket.  
 
Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele 
Europa og videre utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne 
og frie europeiske arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre 
betingelser, vår kompetanse og arbeidsmarkedet for flygende personell under 
sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en del av Europa, men det 
bør også stoppe der!  
 
Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om 
utenlandsk arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-
området.  
 
Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 
 
Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, 
og ved å endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens 
billigste arbeidskraft for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle 
Arbeidsdepartementet legge til rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  
  
Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke 
følger en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg 
legger merke til at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, 
og det burde være tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 
 
En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i 
norsk luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; 
jeg tenker da på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i 
luften, vil bli påvirket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet 
ha et ønske om å utsette europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det 
få konsekvenser for den enkelte arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper 
som ikke er etablert utenfor Europa da disse vil møte en konkurranse det vil være 
umulig å konkurrere mot.  
 
 
 



Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i 
Norwegian, og dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å 
tilfredsstille ett enkelt norsk flyselskap, så vil det være en katastrofe når man 
ser nærmere på konsekvensene. Hvilken bransje og hvilken bedrift er den neste som 
skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med dette? 
 
Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette 
egen virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge 
norsk, eller til og med europeisk luftfart.  
 
I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, 
kan være at flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de 
konsekvenser det har. Det er nok helt riktig, men et oppegående 
Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en slik endring vil det 
medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da 
vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang 
igjen i Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk 
uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er 
Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre forhold og 
økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene 
og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  
 
Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av 
arbeidstakere utenfor EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv 
og det som er skrevet i høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk 
personell uten krav om oppholdstillatelse, kan ordningen over tid utvides og 
dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 
 
Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  
 
 
Med vennlig hilsen 
Morten Bjerkvik 
 
This e-mail (including any attached documents) is proprietary and confidential 
and may contain legally privileged information. It is intended for the named 
recipient(s) only. If you are not the intended recipient, you may not review, 
retain, copy or distribute this message, and we kindly ask you to notify the 
sender by reply e-mail immediately and delete this message from your system.  
Thank you.  
E-mail is susceptible to unauthorised alterations which may corrupt the message 
of the e-mail. SAS Group only sends and receives e-mails on the basis that SAS 
Group is not liable for any unauthorised alterations. 
 
 



Fra: Solveig-Marie.Tveita@sas.no [mailto:Solveig-Marie.Tveita@sas.no]  
Sendt: 7. desember 2012 19:41 
Til: Postmottak AD 

Emne: utflagging av norskearbeidsplasser 

 

Arbeidsdepartementet  

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 
 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 

arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 

arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å 

være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 

        Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft for 

å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til rette for 

en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

        Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger en 

slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til at 

departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 

        En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da på 

innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli påvirket 

av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utsette 

europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 
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arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  

 

 

 

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken bransje 

og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med 

dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen 

virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok helt 

riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en slik 

endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da vil 

det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i 

Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut 

av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre 

forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene 

og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 

høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, 

kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

  

Kari Strøm 

 

This e-mail (including any attached documents) is proprietary and confidential 

and may contain legally privileged information. It is intended for the named  

recipient(s) only. If you are not the intended recipient, you may not review, 

retain, copy or distribute this message, and we kindly ask you to notify the  

sender by reply e-mail immediately and delete this message from your system.  

Thank you.  

E-mail is susceptible to unauthorised alterations which may corrupt  

the message of the e-mail. SAS Group only sends and receives e-mails on the basis 

that SAS Group is not liable for any unauthorised alterations. 



Fra: Ivar Austad Wang [mailto:ivaraustadwang@me.com]  
Sendt: 7. desember 2012 16:35 
Til: Postmottak AD 

Emne: Utlendingsregelverket 

 

Se vedlegg. 

 

Mvh, 

Ivar Austad Wang 
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Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Som siviløkonom og filosof, så vel som flyger, ønsker jeg å dele en betraktninger i denne sa-

ken. 

 

Ifølge Arbeidsdepartementets eget høringsnotat er konkurransen i luftfartsbransjen allerede å 

anse som ”hard”. Idealet for alle bransjer, får vi anta, er at konkurransen er ”passe hard/myk”. 

Det vil si, ikke for lite konkurranse, og ikke for hard konkurranse. 

 

Hvor hard konkurransen er, avgjøres blant annet av rammevilkårene og aktørenes innstilling. I 

luftfartsbransjen har det dukket opp noen meget aggressive aktører, best (verst) eksemplifisert 

med Ryanair. Arbeidsdepartementet kan ikke styre flyselskapenes innstilling, men dere påvir-

ker rammevilkårene for bransjen. Hvis dere endrer utlendingsforskriften vil dere gjøre konkur-

ransen enda hardere. 

 

 

Med vennlig hilsen 

Øyvind Foss 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  

 

 

mailto:postmottak@ad.dep.no


2 
 

 

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

 

Johan A. Bye 

Comander 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

 

Andreas B. Bastesen 

Colbjørnsens gate 14 

0256 OSLO 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Dette er bare tragisk! Hva er det norske myndigheter driver med? Skulle det ikke være å jobbe 

for innbyggerne i dette landet? Nå går transportbedrifter konkurs neste daglig, og våre myn-

digheter vil ikke en gang innføre krav om vinterdekk! Øst-Europeiske vogntog seiler rundt på 

norske veier til stor fare for andre. Og i samme slengen går norske arbeidsplasser tapt i den 

urettferdige konkurransen. Kontrollmyndigheter krever penger for å kunne utføre mer kontroll, 

men neida..  

Nå innfører Samferdselsdepartementet 24% økte avgifter på flytransporten i distriktene for å 

oppnå 0.12% senkning der hvor konkurransen allerede er stor, billettene billige og flyene går 

«vinge til vinge». Og dette stikk imot alle høringssvar! Dette minner jo om galskap. Skal folket i 

distriktene betale ytterligere dyrere billetter for at det skal kunne flys for prisen av en togbillett 

i sør? Ikke særlig rettferdig for hverken folk eller miljø. 

Også lar en ikke SAS få bruke sitt viktigste konkurranseverktøy som nettverksselskap, sitt lojali-

tetsprogram. Fordi det er konkuransehemmende?? Når SAS er ved å gå konkurs og den «true-

de» konkurrenten ekspanderer i rekordfart.. Hvor er logikken?  

 

Og nå dette..?? Her snakker vi fallitt! Når vi hører om slike ting fra andre land er den første 

responsen oftest: korrupsjon.  

Trygging av norske arbeidsplasser og sikre jevn og forutsigbar skatteinntekt bør jo være av 

høyeste prioritet fra våre folkevalgte!. Med det som dere legger opp til nå, med rasering av 

store deler av arbeider-Norge, hvem skal betale for skoler og sykehus i fremtiden? Nå går det 

feil vei i rasende fart i så mange bransjer samtidig, og vår egen regjering er med og gi gass. 

Dette er bare tragisk!! 

 

Også føyer jeg til min egen bransjes felles brev i bønn om forståelse. 

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

mailto:postmottak@ad.dep.no


2 
 

 

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  

 

 

 

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 
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EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

Egil Vinnes 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

 

Sigbjørn Jørgensen 

Purser SAS 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

Erik Smistad, Flyger i forsvaret 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

 

Jón Bergmann Sigfusson  

Pilot Widerøe 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

 

Geir-Arne Andersen 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

 

Tony Vik 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

Ivar Austad Wang 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

 

Bente Helen Aagnes 

Cabin Crew Widerøe AS 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

James-Robin Sandberg (student) 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  

 

 

mailto:postmottak@ad.dep.no


2 
 

 

 

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

 

Terje Rasmussen 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

 

Einar Hallaraune 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

 

Inge Bru 

Løbakken 6 

4158 Bru 

(SAS) 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er gift med en som i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill på endring 

av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske ar-

beidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og ar-

beidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å 

være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved 

å endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeids-

kraft for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet 

legge til rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å ut-

sette europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den en-

kelte arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Eu-

ropa da disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt 

norsk flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvil-

ken bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stop-

per vel ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer 

bekymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere 

utenfor EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 

høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatel-

se, kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

 

Kristin Margrethe Ruud 

Møllerstad Gård 

2054 Mogreina 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

 

 

Anders Haga 
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Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 
på endring av Utlendingsregelverket. 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 
utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 
arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 
arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å 
være en del av Europa, men det bør også stoppe der! 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 
arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området. 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende:

� Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 
endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 
for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 
rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft? 
 

� Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 
en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 
at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 
tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen.

� En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 
luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 
på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli 
påvirket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å 
utsette europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den 
enkelte arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor 
Europa da disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot. 
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I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 
flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 
helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 
slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 
da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 
Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 
fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig 
bekymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer 
bekymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer. 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 
EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 
høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, 
kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell".

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje! 

Med vennlig hilsen

Frode Haukø
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

 

Fredrik Åkenes Johnson 

FC Widerøe  
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

Arild Nerem 

FO Widerøe  



Fra: Zierenberg Max [mailto:max.zierenberg@uit.no]  
Sendt: 7. desember 2012 22:32 
Til: Postmottak AD 

Emne: VS:  

 
 

 
 

Deres ref.: 12/1221 

 
 
Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  
 
Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk luftfartsforetakende og ønsker med dette å 
gi mitt innspill på endring av Utlendingsregelverket.  

 
Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og 
videre utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 
arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 
arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens 
av å være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 
Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 
arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  
 
Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 
 

• Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 
endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft for 
å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til rette for 
en slik jakt etter billig arbeidskraft?  
 
• Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger en 
slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til at 
departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 
tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 
 
• En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 
luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da på 
innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli påvirket av 
en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utsette europeisk 
luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte arbeidstaker, 
men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da disse vil møte en 
konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
 
Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt 
norsk flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. 
Hvilken bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det 
stopper vel ikke med dette? 
 
Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen 



virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til 
og med europeisk luftfart.  
 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være 
at flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er 
nok helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp 
for en slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli 
overflødige, og da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk 
flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og 

økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er 
Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre forhold og økonomi i 
Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene og 
kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  
 
Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere 

utenfor EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 
høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om 
oppholdstillatelse, kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og 
skandinavisk personell". 
  
Norge utdanner gjennom offentlige skoler piloter som ikke vil kunne møte konkurransen fra 

tredje land. Dette blir som å kaste skattepengene rett på peisen 
 
Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  
 
 
Med vennlig hilsen 
  

Max Zierenberg 
Universitetet i Tromsø School of Aviation  
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i Widerøes flyveselskap og ønsker med dette å gi mitt 

innspill på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

I tillegg er det noen faktorer som bør bli tatt med i betraktning. Jeg betaler ca 400 000,- kr i 

skatt i dag. Dette er vel i området for en ufaglært arbeiderlønn, og sikkert i enkelte bransjer en 

lønn faglærte mottar.  

 

Om min arbeidsplass forsvinner og en kontraktspilot i Norweigian tar over mitt virke. Hvor 

mye skatt vil den norske stat motta fra en kontrakts arbeider fra hvilket som helst land utenfor 

Europa, eller for den saksskyld fra et østeuropeisk land? Svaret er enkelt, 0,- kr. Disse kon-

traktsarbeiderene vil sørge for at deres lønn innbetales på en konto i et eller annet skatte para-

dis.  

 

Dette er løsning vil bli virkeligheten for norske piloter som ønsker fortsette med sitt virke. Det 

er flere muligheter som vil forhindre Norge å motta skatt fra norske piloter som også vil 

«flagge ut».  Men slike løsninger er ikke heldig eller ønskelige. Vi som yrkesgruppe ønsker å 

bidra til det norske samfunn i tillegg til å opprettholde en høy standard innen norsk luftfart.  

 

Jeg vil i ytterste konsekvens ende opp som en belastning for den norske stat da min kompe-

tanse er rettet mot mitt virke og er verdiløs i andre yrker. Jeg har selv satset ca 500 000,- kr på 

min utdannelse, uten en kr i støtte fra statens lånekasse eller andre statlige legat eller stipend. 
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De eneste som har tatt en økonomisk risiko er mine foreldre som kausjonister for mitt banklån 

til utdannelse. 

 

 

Bjørn Kjos er kun opptatt av egen profitt, og siden han er en mann som burde vært pensjonert, 

ikke har noen som helst «skrupler» om luftfartens fremtid i Norge eller Europa.  

Det meste av kompetanse vil forsvinne om skandinaviske og europeiske piloter forsvinner. 

Ringvirkningene blir mange og store. Og i ytterste konsekvens, fatale. 

  

Norske piloter representerer et kompetansenivå som er unikt og høyt. Vi har et begrep som 

piloter i land utenfor EU og EØS ikke kjenner og dette begrepet kalles sikkerhetskultur. 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

 

Vidar Jensen 

Flykaptein Widerøes Flyveselskap 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

 

Marius Rogstad 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

Flyger 

 

Torbjørn Kristiansen 

1719 Greåker 
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HÃ¸ringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart
 
Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og Ã¸nsker med dette Ã¥ gi mitt innspill pÃ¥ endring av 
Utlendingsregelverket. 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre utover i verden. 
Norge er gjennom EÃ˜S-avtalen en del av det Ã¥pne og frie europeiske arbeidsmarkedet, og som en konsekvens 
av dette er vÃ¥re betingelser, vÃ¥r kompetanse og arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette 
er en naturlig konsekvens av Ã¥ vÃ¦re en del av Europa, men det bÃ¸r ogsÃ¥ stoppe der! 

Arbeidsdepartementet mÃ¥ ikke endre pÃ¥ utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk arbeidskraft ved Ã
¥ Ã¥pne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EÃ˜S-omrÃ¥det. 
Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere fÃ¸lgende:
â€¢ Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pÃ¥gÃ¥r allerede mellom flyselskapene, og ved Ã¥ endre pÃ¥ 
utlendingsforskriften vil jakten utvides til Ã¥ finne verdens billigste arbeidskraft for Ã¥ ansette dem pÃ¥ 
norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft? 
â€¢ Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for Ã¥ finne hvilke fÃ¸lger en slik Ã¥pning i 
regelverket vil medfÃ¸re bÃ¥de pÃ¥ kort og lang sikt? Jeg legger merke til at departementet selv ser at det kan 
vÃ¦re uheldige konsekvenser, og det burde vÃ¦re tungtveiende nok for Ã¥ ikke gjennomfÃ¸re endringen.
â€¢ En Ã¥pning i regelverket vil umiddelbart fÃ¥ konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk luftfart. Men hvilke 
konsekvenser vil endringen fÃ¥ utover Norges grenser; jeg tenker da pÃ¥ innad i EU/EÃ˜S-omrÃ¥det? Alle 
arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli pÃ¥virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle 
departementet ha et Ã¸nske om Ã¥ utsette europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det fÃ¥ konsekvenser 
for den enkelte arbeidstaker, men ogsÃ¥ for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da disse vil 
mÃ¸te en konkurranse det vil vÃ¦re umulig Ã¥ konkurrere mot.
 
 
 
Jeg vet at Ã¸nsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og dersom 
Arbeidsdepartementet gjÃ¸r en endring i regelverket for Ã¥ tilfredsstille ett enkelt norsk flyselskap, sÃ¥ vil det 
vÃ¦re en katastrofe nÃ¥r man ser nÃ¦rmere pÃ¥ konsekvensene. Hvilken bransje og hvilken bedrift er den neste 
som skal fÃ¥ tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med dette?

Dersom Norwegian Ã¸nsker Ã¥ benytte seg av billig arbeidskraft, sÃ¥ fÃ¥r de opprette egen virksomhet i de 
landene de Ã¸nsker Ã¥ operere fra, og ikke gjennom Ã¥ Ã¸delegge norsk, eller til og med europeisk luftfart. 

I hÃ¸ringsnotatet skriver dere at ulempen ved Ã¥ ikke Ã¥pne opp for en slik endring, kan vÃ¦re at flyene flyttes ut 
fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok helt riktig, men et oppegÃ¥ende 
Arbeidsdepartement mÃ¥ da ogsÃ¥ se at ved Ã¥ Ã¥pne opp for en slik endring vil det medfÃ¸re at vi som jobber i 
norsk luftfart etterhvert vil bli overflÃ¸dige, og da vil det hverken vÃ¦re mennesker, kompetanse eller norsk 
flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og Ã¸konomisk uforsvarlig enn 
at noen fÃ¥ fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt hÃ¸ringsnotat egentlig bekymret for 
indre forhold og Ã¸konomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde vÃ¦re mer bekymret for menneskene og 
kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer. 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke mÃ¥ Ã¥pne opp for bruk av arbeidstakere utenfor EU/EÃ˜S-omrÃ
¥det, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hÃ¸ringsnotatet: "Ved Ã¥ Ã¥pne for bruk 
av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan ordningen over tid utvides og dermed fÃ¥ effekt for 
norsk og skandinavisk personell".

Arbeidsdepartementet mÃ¥ ivareta norske interesser - ikke Ã¸delegge en hel bransje!
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Med vennlig hilsen
Svala Danielsdottir, 
Styrmann WiderÃ¸e.
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 Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart 

  

Jeg er ansatt som flygende personell i det norske flyselskapet Lufttransport AS og ønsker med 

dette å gi mitt innspill på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 

arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 

arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å 

være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

      Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og 

ved å endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste 

arbeidskraft for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle 

Arbeidsdepartementet legge til rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft? 

Medfører dette den beste kost/nytte for Norge som stat utover kort sikt? 

  

      Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke 

følger en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger 

merke til at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det 

burde være tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

      En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; innad i 

EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli påvirket av 

en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utsette 

europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa, 

da disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot. Er denne 

foreslåtte regelendringen avklart med EU/EASA?  

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken bransje 

og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med 

dette? 



 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen 

virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok helt 

riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en slik 

endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da vil 

det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i 

Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut 

av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre 

forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene 

og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer. I alle tilfelle så er dette snakk om 

nye fly som kommer inn i registeret på toppen av det som eksisterer. Man kan ikke miste noe ved 

å ikke få mer, men kan miste muligheten for å utvide. 

Hvis det var så åpenbart fordelaktig å flytte ut av Norge, så ville det skjedd uavhengig av lover 

og gebyrer. Å operere ut av et velfungerende lovregulert samfunn uten utbredt korrupsjon er en 

fordel i seg selv. Norwegian kunne sikkert på papiret drevet uten en eneste adminstrativ kostnad 

hvis de var etablert på Cayman Islands eller i Kongo, men da ville de også vært utenfor de 

sosiale rammene som gir dem tilgang til Europa som marked. Selv i dag så sniker de seg unna 

samfunnsansvar alle borgere i landet har med å opprettholde samfunnspakten der vi alle bidrar 

etter evne og får etter behov, ved at de unnviker arbeidsgiveravgift, arbeidstakerskatt, 

trygdeavgifter og andre fellesinntekter som dekker inn velferdssamfunnet vi har etablert. 

Hvorfor er det viktig for staten Norge å legge til rette for selskaper som ikke har noen intensjon 

om å bidra med mer enn det absolutte minimum som de kan slippe unna med juridisk i bidrag til 

fellesskapet? Så de truer med å flytte ut! Erfaringen viser at de flytter ut uansett med mindre vi 

senker oss til bunnen av verdensmarkedet. John Fredriksen flagget ut fordi han måtte betale skatt 

- var det en katastrofe for Norge? Hvis Bjørn Kjos kan tjene et par kroner mer på å flagge ut, så 

gjør han det uansett. Han argumenterer med norske arbeidsplasser, men konsekvensen er at alle 

norske arbeidsplasser forsvinner mens han selv tjener noen hundre milioner til på toppen av sine 

forutgående hundre millioner. Hvorfor skal vi norske borgere idag saluttere en slik fordeling av 

de økonomiske godene fra vanlige arbeidstakere til å berike de som allerede er 

multimillionærer?  

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 

høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, 

kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 



Med vennlig hilsen 

--------------------------------------------------------------- 
Tor Ivar Dahl Pettersen 
Fjellveien 45 
9900 Kirkenes 
 
Mobil: 90 50 90 68 
E-post: toivdahl@me.com 
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Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  
 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med 

dette å gi mitt innspill på endring av Utlendingsregelverket.  

 
Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele 

Europa og videre utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av 

det åpne og frie europeiske arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av 

dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmarkedet for flygende 

personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 
del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens 

bestemmelser om utenlandsk arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere 
utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 
• Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom 

flyselskapene, og ved å endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å 

finne verdens billigste arbeidskraft for å ansette dem på norskregistrert fly. 

Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til rette for en slik jakt etter billig 
arbeidskraft?  

 

• Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne 

hvilke følger en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang 

sikt? Jeg legger merke til at departementet selv ser at det kan være 
uheldige konsekvenser, og det burde være tungtveiende nok for å ikke 

gjennomføre endringen. 

 

• En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for 
arbeidsmarkedet i norsk luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få 

utover Norges grenser; jeg tenker da på innad i EU/EØS-området? Alle 

arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli påvirket av en regelendring 

i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utsette europeisk 
luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 



arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert 

utenfor Europa da disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å 

konkurrere mot.  
 

 

 

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i 
Norwegian, og dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket 

for å tilfredsstille ett enkelt norsk flyselskap, så vil det være en katastrofe 

når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken bransje og hvilken bedrift 

er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke 
med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de 

opprette egen virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke 
gjennom å ødelegge norsk, eller til og med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik 

endring, kan være at flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land 

med de konsekvenser det har. Det er nok helt riktig, men et oppegående 
Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en slik endring vil 

det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk 

flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer 
alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut av Norge. Og 

hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for 

indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer 

bekymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og 
registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av 

arbeidstakere utenfor EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til 

seg selv og det som er skrevet i høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av 
utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan ordningen over tid 

utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel 
bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 
 

Trond Berg. 
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Til den det måtte angå, 

 
 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  
 
Jeg er ansatt som flygende personell i et 
norsk luftfartsforetakende og ønsker med dette å gi mitt innspill 
på endring av Utlendingsregelverket.  
 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i 
Norge, men i hele Europa og videre utover i verden. Norge er 
gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 
arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre 
betingelser, vår kompetanse og arbeidsmarkedet for flygende 
personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens 

av å være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  
 
Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens 
bestemmelser om utenlandsk arbeidskraft ved å åpne opp for 
arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  
 
Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 
• Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede 
mellom flyselskapene, og ved å endre på utlendingsforskriften 
vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft for å 
ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle 
Arbeidsdepartementet legge til rette for en slik jakt etter billig 

arbeidskraft?  
 
• Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort 
for å finne hvilke følger en slik åpning i regelverket vil medføre 
både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til at 
departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, 

og det burde være tungtveiende nok for å ikke gjennomføre 
endringen. 
 
• En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for 
arbeidsmarkedet i norsk luftfart. Men hvilke konsekvenser vil 
endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da på innad i 

EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i 
luften, vil bli påvirket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle 
departementet ha et ønske om å utsette europeisk luftfart for 
en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 
arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er 
etablert utenfor Europa da disse vil møte en konkurranse det vil 
være umulig å konkurrere mot.  



 
Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra 
konsernledelsen i Norwegian, og dersom Arbeidsdepartementet 

gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 
flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere 
på konsekvensene. Hvilken bransje og hvilken bedrift er den 
neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 
ikke med dette? 
 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, 
så får de opprette egen virksomhet i de landene de ønsker å 
operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og med 
europeisk luftfart.  
 
I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp 

for en slik endring, kan være at flyene flyttes ut fra norsk 
register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er 
nok helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da 
også se at ved å åpne opp for en slik endring vil det medføre at 
vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da 
vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk 
flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i Luftfartstilsynet. Det 
er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly 
flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt 
høringsnotat egentlig bekymret for indre forhold og økonomi i 
Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for 
menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og 
registreringsnummer.  

 
Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp 
for bruk av arbeidstakere utenfor EU/EØS-området, og jeg ber 
departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 
høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell 
uten krav om oppholdstillatelse, kan ordningen over tid utvides 

og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

  

Norge utdanner gjennom offentlige skoler piloter som ikke vil 
kunne møte konkurransen fra tredje land. Dette blir som å 
kaste skattepengene rett på peisen 
 
Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke 
ødelegge en hel bransje!  
 
 
Med vennlig hilsen 

 Espen Poulsen 

Chief Ground Instructor/FI 

 

University of Tromsø School of Aviation 

 

Bardufoss Lufthavn 



9325 Bardufoss 

Tel. +47 905 91 219 

espen.b.poulsen@uit.no 
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Arbeidsdepartementet 
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Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  
 
Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill på endring av 
Utlendingsregelverket.  

 
Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre utover i verden. Norge er gjennom 
EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår 
kompetanse og arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en del av 
Europa, men det bør også stoppe der!  
 
Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk arbeidskraft ved å åpne opp for 
arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å endre på utlendingsforskriften 
vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle 

Arbeidsdepartementet legge til rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  
  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger en slik åpning i regelverket vil 

medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til at departementet selv ser at det kan være uheldige 
konsekvenser, og det burde være tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk luftfart. Men hvilke konsekvenser 

vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med 
arbeid i luften, vil bli påvirket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utsette 
europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte arbeidstaker, men også for 
samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å 
konkurrere mot.  

 
 
 

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og dersom Arbeidsdepartementet gjør en 
endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på 
konsekvensene. Hvilken bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med 
dette? 
 
Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virksomhet i de landene de ønsker å 
operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og med europeisk luftfart.  
 
I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at flyene flyttes ut fra norsk register og 

til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å 
åpne opp for en slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da vil det hverken 
være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og 
økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig 
bekymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene og 
kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  
 
Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor EU/EØS-området, og jeg ber 

departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om 
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oppholdstillatelse, kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 
 
Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  
 
 

Med vennlig hilsen 
 
Geir Enebakk 
Fasanfaret 4 
2032 Maura 
 
tlf. (+47) 950 64 772 



Fra: Kurt [mailto:kurt.lie@c2i.net]  
Sendt: 7. desember 2012 22:33 
Til: Postmottak AD 

Emne: Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

 

  RE: NF trenger DIN hjelp!  

«postet on: 05 December 2012 17:10:30» 
 

 

Her er malen. Det har vært vanskelig for noen å få sendt mail til dep. Kopi, lim, signer, send: 

Arbeidsdepartementet 

Da det har vært vanskelig for noen å få sendt til 

Sendt pr. e-post 

  

postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

  

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en 

del av det åpne og frie europeiske arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmarkedet for 

flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor 

EU- og EØS-området.  

  

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 
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En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover 

Norges grenser; jeg tenker da på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli påvirket av en regelendring i 

Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utsette europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den 

enkelte arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da disse vil møte en konkurranse det vil være 

umulig å konkurrere mot. Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger en slik åpning i regelverket vil 

medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å 

finne verdens billigste arbeidskraft for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til rette for en slik jakt 

etter billig arbeidskraft?  

 

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i 

regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken bransje 

og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke 

gjennom å ødelegge norsk, eller til og med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land 

med de konsekvenser det har. Det er nok helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en slik endring 

vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk 

flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut av 

Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet 

burde være mer bekymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte 

til seg selv og det som er skrevet i høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan ordningen 

over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje! 

  

Med vennlig hilsen 

 

 

Kurt V L Bjørnsgård 

  

 



Fra: Kristian Erlandsen [mailto:erlandkr@online.no]  
Sendt: 7. desember 2012 12:52 
Til: Postmottak AD 

Emne: Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

 

 

Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill på 

endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 

arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 

arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å 

være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft for 

å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til rette for 

en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger en 

slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til at 

departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da på 

innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli påvirket 
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av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utsette 

europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  

 

 

 

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken bransje 

og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med 

dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virksomhet 

i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og med 

europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok helt 

riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en slik 

endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da vil det 

hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i 

Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut 

av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre 

forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene 

og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 

høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

Kristian Erlandsen 

 



Fra: roger.fallas@wideroe.no [mailto:roger.fallas@wideroe.no]  
Sendt: 7. desember 2012 13:53 
Til: Postmottak AD 

Emne: Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  
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Arbeidsdepartementet  

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no  

 

Deres ref.: 12/1221  

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  
 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 

arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 

arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å 

være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

    Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og 

ved å endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft for 

å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til rette for en 

slik jakt etter billig arbeidskraft?  

 

    Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke 

følger en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til at 

departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være tungtveiende 

nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

    En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i 

norsk luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da på 

innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli påvirket av en 
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regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utsette europeisk luftfart 

for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte arbeidstaker, men også for 

samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da disse vil møte en konkurranse det 

vil være umulig å konkurrere mot.  

 

 

 

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken bransje 

og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med 

dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen 

virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok helt 

riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en slik 

endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da vil 

det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i 

Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut 

av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre 

forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene 

og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 

høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, 

kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen  
 
Roger Fallås 
Flykaptein, Widerøe's Flyveselskap AS 
N/Ex/143 



Fra: dag.runar.stangeby@wideroe.no [mailto:dag.runar.stangeby@wideroe.no]  
Sendt: 7. desember 2012 15:36 
Til: Postmottak AD 

Emne: Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 

arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 

arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å 

være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

    Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og 

ved å endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft for 

å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til rette for en 

slik jakt etter billig arbeidskraft?  

 

    Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke 

følger en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til at 

departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være tungtveiende 

nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

    En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i 

norsk luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da på 

innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli påvirket av en 

regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utsette europeisk luftfart 

for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte arbeidstaker, men også for 

samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da disse vil møte en konkurranse det 

vil være umulig å konkurrere mot.  

 

 

 

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken bransje 

og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med 



dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen 

virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok helt 

riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en slik 

endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da vil 

det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i 

Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut 

av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre 

forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene 

og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 

høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, 

kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

 
Dag Runar Stangeby 
Flykaptein 
Verneombud Sec / Hotell / Transport 
Widerøe's Flyveselskap AS 
 
Tlf.: (+47) 920 85364  
E-post: dag.runar.stangeby@wideroe.no 
--------------------------------------------------------------------------------------------- 
Bestill hele reisen på http://www.wideroe.no  
Meld deg på vårt nyhetsbrev: http://www.wideroe.no/nyhetsbrev  
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Fra: Hallvard Bergstad [mailto:hallvber@online.no]  
Sendt: 4. desember 2012 15:41 
Til: Postmottak AD 
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Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 

arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 

arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å 

være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

• Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å endre 

på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft for å ansette 

dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til rette for en slik jakt 

etter billig arbeidskraft?  

 

• Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger en slik 

åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til at departementet 

selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være tungtveiende nok for å ikke 

gjennomføre endringen. 

 

• En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk luftfart. 

Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da på innad i 

EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli påvirket av en 

regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utsette europeisk luftfart 

for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte arbeidstaker, men også for 

samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da disse vil møte en konkurranse det 

vil være umulig å konkurrere mot.  

 

 

 



Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken bransje 

og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med 

dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen 

virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok helt 

riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en slik 

endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da vil 

det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i 

Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut 

av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre 

forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene 

og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 

høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, 

kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

  

Hallvard Bergstad jr 

 

Sendt fra min iPad 



Fra: Geir A Granviken [mailto:ggranvik@online.no]  
Sendt: 7. desember 2012 12:27 
Til: Postmottak AD 

Emne: Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart - Merknad 

 
Hei, 
 
Vedlagte høringssvar ble sendt til Dere i går, jeg har bare beholdt det i denne meldingen for referanse 
(og i tilfelle det ikke skulle være registrert). 
 
Jeg har registrert at Norsk Flygerforbund har forfattet et høringssvar som man har oppfordret sine 
medlemmer til å sende inn under hver enkelts navn. Jeg ville ikke hatt problemer med å sette mitt eget 
navn under det brevet, men jeg valgte å skrive mitt eget høringssvar. 
 
På departementets nettside hvor høringssvarene legges ut, ser jeg at man har samlet alle disse 
likelydende NF-brevene i noen digre samlefiler. Dette er forståelig, men når jeg tok meg tid til å forfatte 
et eget høringssvar, synes jeg det er svært beklagelig om også dette skulle havne midt inne i en av disse 
store samlefilene! Jeg har vanskelig for å tro at noen vil ta seg tid til å bla gjennom alle sidene i disse 
filene, når det ser ut som det er samme nøyaktig tekst som gjentar seg hele tiden, og hvis mitt 
høringssvar ligger ”gjemt” inne i en slik fil, vil sannsynligvis ingen komme til å se det! 
 
Jeg tillater meg derfor å be om at mitt høringssvar legges ut enten i egen fil, eller i det minste i starten på 
en av samlefilene. 
 
 
 
Med vennlig hilsen 
 
Geir A. Granviken 
Bakkekroken 3 
3442 Hyggen 
 
--  
- Geir A. Granviken <ggranvik@online.no> 
- +47 31 28 55 65 / -900 58 047 
 



Fra: Christer Andre Flage [mailto:christerflage@gmail.com]  
Sendt: 7. desember 2012 13:23 
Til: Postmottak AD 

Emne: Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart 

 

Deres ref.: 12/1221 

  

  

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

  

Jeg er pilotstudent på en norsk flyskole og ønsker med dette å gi mitt innspill på endring av 

Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 

arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 

arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å 

være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

         Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og 

ved å endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste 

arbeidskraft for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet 

legge til rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

         Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke 

følger en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke 

til at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

         En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da på 

innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli påvirket 

av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utsette 

europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  



  

  

  

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken bransje 

og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med 

dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen 

virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok helt 

riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en slik 

endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da vil 

det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i 

Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut 

av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre 

forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene 

og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 

høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, 

kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

  

  

Med vennlig hilsen 

Christer Andre Flage 



Fra: Jan Halvor Fjeld [mailto:janhfje@hotmail.com]  
Sendt: 7. desember 2012 13:32 
Til: Postmottak AD 

Emne: Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart 

 
Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt 
innspill på endring av Utlendingsregelverket.  
 
Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og 

videre utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 
arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 
arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens 
av å være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  
 
Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  
 
Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 
 
• Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 
endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft for 

å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til rette for 
en slik jakt etter billig arbeidskraft?  
 
• Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger en 
slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til at 
departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 
tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 
 
• En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 
luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da på 
innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli påvirket av 
en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utsette europeisk 
luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte arbeidstaker, 
men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da disse vil møte en 
konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
 
 
 

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 
dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt 
norsk flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. 
Hvilken bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det 
stopper vel ikke med dette? 
Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen 
virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til 

og med europeisk luftfart. 
I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være 
at flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er 
nok helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp 
for en slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli 
overflødige, og da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk 



flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og 
økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er 
Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre forhold og økonomi i 

Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene og 
kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  
 
Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere 
utenfor EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 
høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om 

oppholdstillatelse, kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og 
skandinavisk personell". 
 
Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  
 
 

Med vennlig hilsen 
  

Jan Halvor Fjeld 
Voldsvn 745 
3739 Skien 
 



Fra: Ole Undseth [mailto:ojeu@me.com]  
Sendt: 7. desember 2012 16:34 
Til: Postmottak AD 

Emne: Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart 

 

 

  

  

  

Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 
  

  

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart 

  

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 

arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 

arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å 

være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

• 

Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

 

• 

Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til at 

departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

• 

En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

mailto:postmottak@ad.dep.no


på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli 

påvirket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å 

utsette europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den 

enkelte arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor 

Europa da disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot. 

  

  

  

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken bransje 

og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med 

dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen 

virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok helt 

riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en slik 

endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da vil 

det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i 

Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut 

av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre 

forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene 

og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 

høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, 

kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje! 

  

  

Med vennlig hilsen 

 

Ole Undseth 



Fra: Ivar Karlsen [mailto:ivarkarlsen@hotmail.com]  
Sendt: 7. desember 2012 20:55 
Til: Postmottak AD 

Emne: Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart 

 

  

  

Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

  

  

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

  

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 

arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 

arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å 

være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  
 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 
 

      Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft for 

å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til rette for 

en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

      Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger en 

slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til at 

departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 
 

      En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da på 

innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli påvirket 

av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utsette 

europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken bransje 

og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med 

dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen 

virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok helt 

riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en slik 

endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da vil 

det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i 

Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut 

av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre 

forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene 

og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 

høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, 

kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

  

  

Med vennlig hilsen 

Ivar Karlsen 



Fra: Nicolas Contreras [mailto:nac_90@hotmail.com]  
Sendt: 8. desember 2012 14:36 
Til: Postmottak AD 

Emne: Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart 

 
Deres ref.: 12/1221 
 
 
Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 
Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk luftfartsforetakende og ønsker med dette å 
gi mitt innspill på endring av Utlendingsregelverket.  
 
Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og 
videre utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 

arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 
arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens 
av å være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  
 
Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 
arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 
Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 
 
• Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 
endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft for 
å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til rette for 
en slik jakt etter billig arbeidskraft?  
 
• Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger en 
slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til at 
departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 
tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 
 
• En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 
luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da på 
innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli påvirket av 
en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utsette europeisk 
luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte arbeidstaker, 

men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da disse vil møte en 
konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
 
Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 
dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt 
norsk flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. 
Hvilken bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det 

stopper vel ikke med dette? 
 
Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen 
virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til 
og med europeisk luftfart.  
 



I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være 
at flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er 
nok helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp 

for en slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli 
overflødige, og da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk 
flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og 
økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er 
Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre forhold og økonomi i 
Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene og 

kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  
 
Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere 
utenfor EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 
høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om 
oppholdstillatelse, kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og 

skandinavisk personell". 
  

Norge utdanner gjennom offentlige skoler piloter som ikke vil kunne møte konkurransen fra 
tredje land. Dette blir som å kaste skattepengene rett på peisen 
 
Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  
 

Med vennlig hilsen 
Nicolas Contreras 
 
Epost: nac_90@hotmail.com 
Tlf: 924 42 150 
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Arbeidsdepartementet 

  

Deres ref.: 12/1221 

  

  

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

  

Jeg er ansatt som flykaptein i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill på 

endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 

arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 

arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å 

være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

        Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved 

å endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til rette 

for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

        Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke 

følger en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke 

til at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

        En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da på 

innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli påvirket 



av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utsette 

europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  

  

  

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken bransje 

og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med 

dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen 

virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok helt 

riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en slik 

endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da vil 

det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i 

Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut 

av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre 

forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene 

og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 

høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, 

kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge nok en bransje. 

  

  

Vennlig hilsen 

Anders Skifjeld, Flykaptein 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 
  

  

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart 

  

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 

arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 

arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å 

være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

• 

Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

 

• 

Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til at 

departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

• 

En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli 
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påvirket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å 

utsette europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den 

enkelte arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor 

Europa da disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot. 

  

  

  

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken bransje 

og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med 

dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen 

virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok helt 

riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en slik 

endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da vil 

det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i 

Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut 

av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre 

forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene 

og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 

høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, 

kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje! 

  

  

Med vennlig hilsen 

Rune Refsland 

 

Sendt fra min iPhone 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 
  

  

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart 

  

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 

arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 

arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å 

være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

• 

Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

 

• 

Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til at 

departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

• 

En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli 
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påvirket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å 

utsette europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den 

enkelte arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor 

Europa da disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot. 

  

  

  

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken bransje 

og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med 

dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen 

virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok helt 

riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en slik 

endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da vil 

det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i 

Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut 

av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre 

forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene 

og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 

høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, 

kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje! 

  

  

Med vennlig hilsen 

 

 

Eirik Siggerud 

 

Sendt fra min iPad 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

  

  

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart 
  

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 

arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 

arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å 

være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

• 

Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

 

• 

Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til at 

departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

• 

En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 
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på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli 

påvirket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å 

utsette europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den 

enkelte arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor 

Europa da disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot. 

  

  

  

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken bransje 

og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med 

dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen 

virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok helt 

riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en slik 

endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da vil 

det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i 

Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut 

av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre 

forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene 

og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 

høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, 

kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje! 

  

  

Med vennlig hilsen 

Anne Sjonfjell Tomter 
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Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart 

Jeg er ansatt som pilot i Widerøe's Flyveselskap, og ønsker med dette å gi mitt innspill på 
endring av Utlendingsregelverket. 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 
utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 
arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 
arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av 
å være en del av Europa, men det bør også stoppe der! 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 
arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området. 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende:

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 
endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 
for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 
rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft? 
 

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 
en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 
at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 
tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen.

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 
luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 
på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli 
påvirket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å 
utsette europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den 
enkelte arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor 
Europa da disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot. 
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 
dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 
flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 
bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 
ikke med dette? 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen 
virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til 
og med europeisk luftfart ved sosial dumping. I stedet for å bruke tid på dette 
høringsforslaget, burde myndighetene heller bruke energi de mange svinene Norwegian 
allerede har på skogen, som f.eks den utstrakte bruken av lærlinger i kabinen, og systematisk 
unndragelse av skatter, sosial sikring og arbeidsgiveravgift gjennom bruk av kontraktspiloter 
med enkeltpersonsforetak.

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 
flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 
helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 
slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 
da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 
Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 
fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig 
bekymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer 
bekymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer. 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 
EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 
høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse,  
kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell".

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje! 

Med vennlig hilsen

Per Olav Belden
Pilot i Widerøe's Flyveselskap
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 
 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 
Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med 

dette å gi mitt innspill på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele 

Europa og videre utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av 
det åpne og frie europeiske arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av 

dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmarkedet for flygende 

personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  
 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens 

bestemmelser om utenlandsk arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere 

utenfor EU- og EØS-området.  
 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

• Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom 
flyselskapene, og ved å endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å 

finne verdens billigste arbeidskraft for å ansette dem på norskregistrert fly. 

Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til rette for en slik jakt etter billig 

arbeidskraft?  

 
• Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne 

hvilke følger en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang 

sikt? Jeg legger merke til at departementet selv ser at det kan være 

uheldige konsekvenser, og det burde være tungtveiende nok for å ikke 
gjennomføre endringen. 

 

• En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for 

arbeidsmarkedet i norsk luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få 
utover Norges grenser; jeg tenker da på innad i EU/EØS-området? Alle 
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arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli påvirket av en regelendring 

i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utsette europeisk 

luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 
arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert 

utenfor Europa da disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å 

konkurrere mot.  

 
 

 

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i 

Norwegian, og dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket 
for å tilfredsstille ett enkelt norsk flyselskap, så vil det være en katastrofe 

når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken bransje og hvilken bedrift 

er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke 

med dette? 
 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de 

opprette egen virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke 

gjennom å ødelegge norsk, eller til og med europeisk luftfart.  

 
I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik 

endring, kan være at flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land 

med de konsekvenser det har. Det er nok helt riktig, men et oppegående 

Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en slik endring vil 
det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk 

flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer 

alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut av Norge. Og 
hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for 

indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer 

bekymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og 

registreringsnummer.  

 
Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av 

arbeidstakere utenfor EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til 

seg selv og det som er skrevet i høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av 

utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan ordningen over tid 
utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel 

bransje!  
 

 

Med vennlig hilsen John Sebelien, Airpurser   
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Arbeidsdepartementet  

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no  

 

Deres ref.: 12/1221  

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  
 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 

arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 

arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å 

være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

    Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og 

ved å endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft for 

å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til rette for en 

slik jakt etter billig arbeidskraft?  

 

    Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke 

følger en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til at 

departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være tungtveiende 

nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

    En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i 

norsk luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da på 

innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli påvirket av en 

regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utsette europeisk luftfart 

for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte arbeidstaker, men også for 

samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da disse vil møte en konkurranse det 
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vil være umulig å konkurrere mot.  

 

 

 

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken bransje 

og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med 

dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen 

virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok helt 

riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en slik 

endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da vil 

det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i 

Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut 

av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre 

forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene 

og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 

høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, 

kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen  

 
Bjørn Kumle 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 
 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 

arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 

arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å 

være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 

        Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft for 

å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til rette for 

en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

        Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger en 

slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til at 

departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 

        En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da på 

innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli påvirket 
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av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utsette 

europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  

 

 

 

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken bransje 

og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med 

dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen 

virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok helt 

riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en slik 

endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da vil 

det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i 

Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut 

av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre 

forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene 

og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 

høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, 

kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 
  
  
Kari Ann Kalve  
Kaptein/Basesjef Bergen 
Widerøe's flyveselskap As 

Tlf: 957 14 654 
mail:kari.ann.kalve@wideroe.no 
 
Bestill hele reisen på :http://www.wideroe.no 
Meld deg på vårt reisebrev:http://www.wideroe.no/nyhetsbrev 



Fra: Lise Grønskar [mailto:lisegronskar@hotmail.com]  
Sendt: 8. desember 2012 23:44 
Til: Postmottak AD 

Emne: Høringssvar 

 

  

  

Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

  

  

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  
  

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 

arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 

arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å 

være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 

         Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft for 

å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til rette for 

en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

         Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger en 

slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til at 

departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 

         En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da på 

innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli påvirket 

av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utsette 
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europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  

  

 

  

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken bransje 

og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med 

dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen 

virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok helt 

riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en slik 

endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da vil 

det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i 

Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut 

av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre 

forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene 

og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 

høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, 

kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

  

  

Med vennlig hilsen 

  

Lise Grønskar 



Fra: Jan Aspen [mailto:jaaspe@online.no]  
Sendt: 7. desember 2012 18:12 
Til: Postmottak AD 

Emne: Høringssvar 12/1221 

 

 

 

Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 
 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 

arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 

arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å 

være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 

         Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft for 

å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til rette for 

en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

         Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger en 

slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til at 

departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 

         En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da på 

innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli påvirket 

av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utsette 
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europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  

 

 

 

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken bransje 

og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med 

dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen 

virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok helt 

riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en slik 

endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da vil 

det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i 

Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut 

av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre 

forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene 

og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 

høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, 

kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

Jan Aspen 

Widerøes Flyveselskap 



Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap, og ønsker med 
dette å gi mitt innspill på endring av Utlendingsregelverket.  

Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre utover i verden, er 

konkurransen knallhard i luftfarten. Norge er gjennom EØS-avtalen en del 

av det åpne og frie europeiske arbeidsmarkedet, og som en konsekvens 
av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmarkedet for 

flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av 

å være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens 

bestemmelser om utenlandsk arbeidskraft, ved å åpne opp for 

arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.     

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

• Jakten etter Europas billigste arbeidskraft har pågått lenge mellom 
flyselskapene. Ved å endre på utlendingsforskriften vil jakten 

utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft for å ansette dem 

på norskregistrerte fly. Hvorfor skulle det norske Arbeids-

departementet legge til rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft, 
som nordmenn, fordi de bor i Norge, er dømt til å tape? 

 

• Hvilke dyptgående konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet 
gjort? Hvilke følger vil en slik endring i regelverket medføre, både 

på kort og lang sikt? Departementet sier jo selv at det kan være 

uheldige konsekvenser. Det i seg selv må være tungtveiende nok, 
for å ikke endre regelen. 

• En regelendring vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i 
norsk luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få innad i 

EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i hele Europa, med arbeid i 

luften, vil bli påvirket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle 
departementet ønske å utsette all europeisk luftfart for noe slikt? 

Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte arbeidstaker. 

Derimot vil samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor 

Europa, møte enda mer konkurranse det vil være umulig å 
konkurrere mot.  

  

En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeids-
markedet i norsk luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover 

Norges grenser; jeg tenker da på innad i EU/EØS-området? Alle arbeids-

takere i Europa med arbeid i luften, vil bli påvirket av en regelendring i 
Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utsette europeisk 

luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert 

utenfor Europa da disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å 
konkurrere mot. Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet 



gjort for å finne hvilke følger en slik åpning i regelverket vil medføre, både 

på kort og lang sikt? Jeg legger merke til at departementet selv ser at det 
kan være uheldige konsekvenser, og da burde ihvertfall en grundig 

konsekvensutredning utføres. 

 

Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom fly-
selskapene. Ved å endre på utlendingsforskriften, vil jakten utvides til å 

finne verdens billigste arbeidskraft for å ansette dem på norskregistrert 

fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til rette for en slik jakt 
etter billig arbeidskraft?  

 

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen 
i Norwegian, og dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regel-

verket for å tilfredsstille ett enkelt norsk flyselskap, så vil det være en 

katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken bransje og 

hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det 
stopper vel ikke med dette?     Dersom Norwegian ønsker å benytte seg 

av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virksomhet i de landene de 

ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og med 
europeisk luftfart.     I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke 

åpne opp for en slik endring, kan være at flyene flyttes ut fra norsk 

register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok helt 
riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se, at ved å 

åpne opp for en slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk 

luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da vil det bli svært liten 

kompetanse eller god norsk flysikkerhetstankegang igjen i Norge. Det er 
mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut av 

landet. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig 

bekymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet 
burde være mer bekymret for menneskene og kompetansen, enn for 

flymateriell og registreringsnummer. Jeg mener derfor at 

Arbeidsdepartementet IKKE må åpne opp for bruk av arbeidstakere 
utenfor EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og 

det som er skrevet i høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk 

personell uten krav om oppholds-tillatelse, kan ordningen over tid utvides 

og dermed få effekt for norsk og skandinavisk 
personell".     Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke 

ødelegge en hel bransje! 

  

Med vennlig hilsen 

 

 

Per Norvald Halle 



Arbeidsdepartementet       John Yngve Frogner  

Sendt pr e-post postmottak@ad.dep.no    Jotunveien 54 

         1412 Sofiemyr 

Sofiemyr 7. desember 2012    

 

Høringssvar – Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart, ref 12/1221 

Undertegnede har jobbet som pilot innen luftfart i 27 år, i all hovedsak innen tung luftfart i Norge og 
Europa. Jeg har med dette opparbeidet meg mye erfaring, og vet hvilke utfordringer det er å fly, da 
spesielt i Norge hvor topografi, værforhold og ikke minst krevende vinteroperasjoner krever 
inngående kjennskap til både lokale forhold så vel som forståelsen av hele den svært krevende 
operasjonen dette innebærer. Dette medførte f.eks. at SAS inntil for få år siden i utgangspunktet kun 
tillot norske piloter å trafikkere rutenettet i nord-Norge. Nyutdannede kapteiner fikk heller ikke fly på 
nord-Norge. Svalbard og enkelte andre flyplasser ble ansett som så krevende at det ble bare var en 
håndfull piloter som fikk lov å trafikkere disse flyplassene. Det var strenge krav til utsjekk, med egne 
simulatorpass og ekstra trening for å bli godkjent. 

Konkurransen innen luftfarten i Europa er som kjent knallhard. Dette medfører selvsagt at kostnader 
må spares inn der det er mulig. Hverken egen nord-Norge utsjekk eller ekstrakrav for å fly til Svalbard 
eksisterer lenger. Imidlertid kompenseres dette på en forsvarlig måte med at erfaringsnivået og 
kompetansenivået i SAS er svært høyt. Leveransen fra flyselskapene som trafikkerer i Norge har vært 
stabil og god, takket være erfaring og spisskompetanse. 

Jeg er fullt klar over at ønsket om endring av regelverket kommer fra Norwegian, som ønsker å 
presse priser ytterligere. Det begynner nesten å bli et paradoks at flybussen fra Kolbotn til 
Gardermoen nå koster over kr. 200,- mens man skal kunne fly videre for nesten samme pris. Alt 
flygende personell i Norge er unntatt de begrensninger som gjelder arbeidstid, helgefri etc. i 
arbeidsmiljøloven. Dette medfører svært lange dager, lange uker, korte netter på hotell og lite 
helgefri. D.v.s. at det jobbes, og det jobbes mye.  Ved å vanne ut skandinavisk personell ytterligere, 
velger man en farlig vei. Kompetansen vil bli stadig mer utvannet. Kulturer som tenker helt 
annerledes enn den vi er vant med i Europa, språkproblemer og samarbeidsproblemer kan få fatale 
konsekvenser.  

Norge trenger trygg leveranse av all luftfart. Flysikkerhet kan ikke bare vedtas, det må læres og 
innarbeides over lang tid. Flysikkerhet koster, og da kan det da ikke være slik at bare alt er billig så er 
det helt greit? 

Arbeidsdepartementet bør ikke åpne opp for arbeidstakere utenfor EU/EØS området. 
Arbeidsdepartementet bør under ingen omstendigheter gi etter for et slikt utidig press som at 
”Dersom jeg ikke får det som jeg vil, så registrerer jeg flyene mine et annet sted”. Jeg forventer at 
arbeidsdepartementet forsvarer oss som norske statsborgere og ivaretar interessene for oss som bor 
og lever i Norge. Velkommen om bord. 

 

Med vennlig hilsen 

John Yngve Frogner 

(Kaptein SAS, Boeing 737) 
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Arbeidsdepartementet  

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no  

 

Deres ref.: 12/1221  

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  
 

Jeg er ansatt som flygende personell i Widerøe og ønsker med dette å gi mitt innspill på endring 

av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 

arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 

arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å 

være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

    Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og 

ved å endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft for 

å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til rette for en 

slik jakt etter billig arbeidskraft?  

 

    Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke 

følger en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til at 

departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være tungtveiende 

nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

    En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i 

norsk luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da på 

innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli påvirket av en 

regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utsette europeisk luftfart 
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for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte arbeidstaker, men også for 

samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da disse vil møte en konkurranse det 

vil være umulig å konkurrere mot.  

 

 

 

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken bransje 

og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med 

dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen 

virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok helt 

riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en slik 

endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da vil 

det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i 

Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut 

av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre 

forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene 

og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 

høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, 

kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen  
Rolf Eivind Øyan 



Fra: Tokerud Morten [mailto:morten.tokerud@uit.no]  
Sendt: 8. desember 2012 01:27 
Til: Postmottak AD 

Emne: Høringssvar utlendingsforskrift12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk luftfartsforetakende og ønsker med dette å gi mitt 

innspill på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 

arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 

arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å 

være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

• Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å endre 

på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft for å ansette 

dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til rette for en slik jakt 

etter billig arbeidskraft?  

 

• Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger en slik 

åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til at departementet 

selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være tungtveiende nok for å ikke 

gjennomføre endringen. 

 

• En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk luftfart. 

Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da på innad i 

EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli påvirket av en 

regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utsette europeisk luftfart 

for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte arbeidstaker, men også for 

samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da disse vil møte en konkurranse det 

vil være umulig å konkurrere mot.  

 

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken bransje 

og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med 

dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen 



virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok helt 

riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en slik 

endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da vil 

det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i 

Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut 

av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre 

forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene 

og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 

høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, 

kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

  

Norge utdanner gjennom offentlige skoler piloter som ikke vil kunne møte konkurransen fra 

tredje land. Dette blir som å kaste skattepengene rett på peisen 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

         Morten Tokerud 

 

Morten T. +47 997 266 89 IPhone 









Fra: Jon Børge Andresen [mailto:jon@flying.no]  
Sendt: 7. desember 2012 18:27 
Til: Postmottak AD 

Emne: Høringssvar-utlendingsregelverket og international luftfart 

 

Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard.  

Det er da med undring og registrere at våre sittende politikere i årevis har undergravet norsk 

luftfartspolitikk. Landets største aktør SAS sin tragedie kan ikke de ansatte på gulvet bære alene. 

Dårlig ledelse må ta sitt. Og disse har operert med den norske stats godkjennelse gjennom styret.  

Men fjerning av for eksempel bonus program har jo bidratt til å skape den krise som i dag har 

oppstått. Ingen andre større aktører som SAS skulle konkurrere med i Europa, ble ilagt slike 

restriksjoner på sine hjemmemarkeder. Et hjemmemarked som før styrket SAS i et Europa/EU 

hvor Norge er en lillegutt i det store flymarkedet. Situasjonen er blitt slik at nettverksmarkedet ut 

av Norge i dag stort sett betjenes av Lufthansa, KLM, Air France og BA.  

I kjølevannet av dette har en ny norsk aktør vokst fram : Norwegian. Som jeg forstår dette 

forslaget til endring Utlendingsregelverket er myntet på. 

Uten sidestykke har vi sett på hvordan den norske stat har lukket ører og øyne for den nye aktørs 

framferd. Med metoder som jeg mener aldri før er benyttet i det norske arbeidsmarked. 

Som gjør at samtlige arbeidstakere på norsk tarifflønn på norske luftfartøy nå føler at deres 

framtid er høyest usikker. Fordi den norske stat har latt seg lure av en smart advokat med et bredt 

smil og hul latter. Med Norske helter på halene. Sjelden har vel disse norske heltene sine navn 

vært misbrukt slik. Håper at deres etterlatte setter en stopper for dette !! 

Kort fortalt : 

*Uthuling av lærlings-ordningen. Norwegian har hatt tilgang til billig arbeidskraft ved å få 

godkjent dette. 

mailto:postmottak@ad.dep.no


*Fagforeningsknusing ved å flytte arbeidsplasser over til kontrakts-piloter som i praksis er 

enkeltmannsforetak uten noen form for rettigheter som arbeidstaker. Eller plikter. Vilkårene blir 

nærmest diktert arbeidstaker(enkeltmannsforetaket). 

*Generell utflytting av arbeidsplasser hvor norsk tariff/lønn ikke gjelder. Spania, Estland etc 

Bjørn Kjos har satt seg fore å skape et flyimperium. På linje med irske Ryanair. Han om det. Han 

har ingen intensjoner om å skape dette verken med norsk arbeidskraft eller med norske 

arbeidsvilkår. Hvordan noen ved sine fulle fem her hjemme vil tilpasse det norske regelverket til 

en aktør som bryter med absolutt alt det norske arbeidsmarkedet står for, er for oss som er igjen 

av norsk luftfart en gåte. Hadde vi ikke levd i et transparent samfunn som Norge(?) er det et ord 

jeg kommer på som forklaring. Korrupsjon.  

At en norsk politiker eller byråkrat vil gå så langt for å fylle en norsk finansmanns lomme håper 

og kan jeg ikke tro vil skje. For å oppfylle hans og hans irske kollega O Leary´s drøm ?  

Men de som kjenner til den norske sjømanns historie i etterkrigstiden vil vel ikke bli overrasket?  

Til slutt vil jeg nevne en trist konsekvens av dette. Ingen og da understreker jeg INGEN 

undertegnede har snakket med ønsker på dette punkt i historien å anbefale noen fra generasjoner 

etter oss til å satse på en karriere i dette yrket. For ungdom kan det vi driver med virke 

forlokkende. Å fly har sin naturlige tiltrekning. Men dette er faktum pr i dag : 

Du må innstille deg på : 

-Jobbe til du er 65 på en av landets mest krevende arbeidsplasser. 

-Jobbe 3 av 4 helger.  

-Max 60 timers uke. 

-Normalt max 13 timer på jobb pr dag. Max 15 ved forsinkelser. Dette synes norske/europeiske 

politikere er for lite, de vil øke dette. 

-Ikke regn med fri til begravelser/bryllup etc. Du får fri til ditt eget bryllup men ikke fri dagen 

etter. (arbeidsprogrammet er kjent max 1 mnd i forveien så ikke regn med noe drømmebryllup i 

kirken- den får du ikke bestilt så sent). Begravelsen når du tar kvelden med ”uniformsstøvla på” 

tror jeg går greit-men litt usikker. Hva sier du Bjørn ? 

-Pensjonen er nettopp skallet av til et minimum. Ikke regn med denne. 

-Arbeidsplassen din er en av de verste du kan ha mht støy, vibrasjon og stråling. Men det går 

greit fordi politikere har allerede unntatt deg fra arbeidsmiljøloven. 

(ønskes mer lesning om dette les i Aftenposten ”Noen betaler prisen” 



Velger dere og ikke stryke herr Kjos på kinnet i denne omgang så er det en liten glipe av håp. 

At fornuften seirer nå og vi kan se en liten glipe av håp for NORSK luftfart. 

Og forresten :Lykke til herr Kjos med Thailandske helter på halene. Synes det er på høy tid du 

kvitter deg med de Norske. 

Med vennlig hilsen 



Fra: christian.belle@wideroe.no [mailto:christian.belle@wideroe.no]  
Sendt: 7. desember 2012 23:07 
Til: Postmottak AD 

Emne: Innspill, Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart 
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Til: <christian.belle@wideroe.no> 
Fra: Christian Belle <chr.belle@hotmail.com> 
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Emne: (Uten tittel) 
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Arbeidsdepartementet 
Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 
 
Deres ref.: 12/1221 

 
 
Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart 
 
Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt 
innspill på endring av Utlendingsregelverket.  

 
Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og 
videre utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie 
europeiske arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår 
kompetanse og arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en 
naturlig konsekvens av å være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  
 
Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om 
utenlandsk arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  
Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 
• Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 
endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft for 
å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til rette 
for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  
• Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger en 
slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til at 
departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 
tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

• En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 
luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da på 
innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli påvirket 
av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utsette 
europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 
arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot. 



 
 
 

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 
dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt 
norsk flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. 
Hvilken bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det 
stopper vel ikke med dette? 
 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen 
virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller 
til og med europeisk luftfart.  
 
I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være 
at flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det 

er nok helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne 
opp for en slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli 
overflødige, og da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk 
flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og 
økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er 
Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre forhold og økonomi i 
Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene og 
kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  
 
Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere 
utenfor EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet 
i høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om 
oppholdstillatelse, kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og 

skandinavisk personell". 
 
Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje! 
 
 
Med vennlig hilsen 

Christian Belle 
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Arbeidsdepartementet 
Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 
 
Deres ref.: 12/1221 
 
 
Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  
 
Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 
på endring av Utlendingsregelverket.  
 
Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 
utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-
markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-
kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 
del av Europa, men det bør også stoppe der!  
 
Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 
arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  
 
Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 
 

• Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 
endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 
for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 
rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  
  

• Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 
en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 
at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 
tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 
 

• En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 
luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 
på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-
virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-
te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 
arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 
disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 
dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 
flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 
bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 
ikke med dette? 
 
Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-
somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 
med europeisk luftfart.  
 
I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 
flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 
helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 
slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 
da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 
Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 
fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-
kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-
kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  
 
Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 
EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-
notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 
ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 
 
Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  
 
 
Med vennlig hilsen 
 
Sjur Oswold Bjørnstad 



Fra: Jon Anders Hembre [mailto:jahembre@hotmail.com]  
Sendt: 7. desember 2012 10:54 
Til: Postmottak AD 

Kopi: jon anders hembre 
Emne: Norske flygere trengs på norske rutenett pga. erfaring og kompetanse. 

 

 

  

  

  

Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

  

  

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart 
  

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 

arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 

arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å 

være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

• 

Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

 

• 

Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til at 

departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

• 

En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 
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på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli 

påvirket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å 

utsette europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den 

enkelte arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor 

Europa da disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot. 

  

  

  

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken bransje 

og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med 

dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen 

virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok helt 

riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en slik 

endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da vil 

det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i 

Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut 

av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre 

forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene 

og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 

høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, 

kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje! 

  

  

Med vennlig hilsen 

 

Mvh 

 

Jon Anders Hembre 

 



Arbeidsdepartementet
Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no

Deres ref.: 12/1221

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt 
innspill på endring av Utlendingsregelverket. 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 
utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske ar-
beidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og ar-
beidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å 
være en del av Europa, men det bør også stoppe der! 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 
arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området. 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende:

• Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved 
å endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste ar-
beidskraft for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet 
legge til rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft? 
 

• Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 
en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 
at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 
tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen.

• En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 
luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 
på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli 
påvirket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å ut-
sette europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den en-
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kelte arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Eu-
ropa da disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot. 

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 
dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 
flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 
bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 
ikke med dette?

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-
somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 
med europeisk luftfart. 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 
flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 
helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 
slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 
da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 
Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 
fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig 
bekymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer 
bekymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer. 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 
EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-
notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 
ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell".

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje! 

Med vennlig hilsen

Helge Vatne

2



Fra: Jo Walmann [mailto:jo.walmann@gmail.com]  
Sendt: 7. desember 2012 13:38 
Til: Postmottak AD 

Emne: Re: Høringsinnspill ref 12/1221 

 

  

  

Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

  

Jo Walmann 

Lia 76  

2233 Vestmarka 

  

 

Deres ref.: 12/1221 

  

  

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

  

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill på 

endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 

arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 

arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å 

være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

      Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og 

ved å endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste 

arbeidskraft for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle 

Arbeidsdepartementet legge til rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

      Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke 

følger en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger 

merke til at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det 

burde være tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

mailto:postmottak@ad.dep.no


      En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker 

da på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil 

bli påvirket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om 

å utsette europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for 

den enkelte arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert 

utenfor Europa da disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere 

mot.  

  

  

  

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken bransje 

og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med 

dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen 

virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok helt 

riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en slik 

endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da vil 

det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i 

Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut 

av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre 

forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene 

og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 

høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, 

kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

  

  



Med vennlig hilsen 

  

Jo Kristian Walmann 

 

 

 

 

 

 

 

 

On Dec 7, 2012, at 08:19 , Postmottak AD wrote: 

 

 
Alle høringsuttalelsene  blir lagt ut på regjeringen.no. 
  
Med hilsen 
Postmottak 
Arbeidsdepartementet 
  

Fra: Jo Walmann [mailto:jo.walmann@gmail.com]  
Sendt: 7. desember 2012 01:05 

Til: Postmottak AD 
Emne: Fwd: Høringsinnspill ref 12/1221 
  

Da jeg ikke kan se at min høringsuttalelse er loggført på regjeringen.no, 

sender jeg dette en gang og forventer inkludering. 

  

Mvh Jo Kristian Walmann 

  

Begin forwarded message: 

 

 

 

From: Jo Walmann <jo.walmann@gmail.com> 

Subject: Høringsinnspill ref 12/1221 

Date: November 30, 2012 02:15:35 GMT+01:00 

To: postmottak@ad.dep.no 

  

Vedlagt følger innspill til høring ref 12/1221 

 

mvh jo walmann 

 

 

http://regjeringen.no/
http://regjeringen.no/
mailto:jo.walmann@gmail.com
mailto:postmottak@ad.dep.no


 

 

 

  

 



-----Opprinnelig melding----- 
Fra: Ole Christoffer Endresen [mailto:ole.hjem@online.no]  
Sendt: 7. desember 2012 12:21 
Til: Postmottak AD 
Emne: Ref 12/1221 
 
 
 
 
Deres ref.: 12/1221 
 
 
Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  
 
Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å 
gi mitt innspill på endring av Utlendingsregelverket.  
 
Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard.  
 
Det er da med undring og registrere at våre sittende politikere i årevis har 
undergravet norsk luftfartspolitikk. Landets største aktør SAS sin tragedie kan 
ikke de ansatte på gulvet bære alene. Dårlig ledelse må ta sitt. Og disse har 
operert med den norske stats godkjennelse gjen-nom styret.   
Men fjerning av for eksempel bonus program har jo bidratt til å skape den krise 
som i dag har oppstått. Ingen andre større aktører som SAS skulle konkurrere med 
i Europa, ble ilagt slike restriksjoner på sine hjemmemarkeder. Et hjemmemarked 
som før styrket SAS i et Europa/EU hvor Norge er en lillegutt i det store 
flymarkedet. Situasjonen er blitt slik at  nettverksmarkedet ut av Norge i dag 
stort sett betjenes av Lufthansa, KLM, Air France og BA.  
 
I kjølevannet av dette har en ny norsk aktør vokst fram : Norwegian. Som jeg 
forstår dette forslaget til endring Utlendingsregelverket er myntet på. 
 
Uten sidestykke har vi sett på hvordan den norske stat har lukket ører og øyne 
for den nye aktørs framferd. Med metoder som jeg mener aldri før er benyttet i 
det norske arbeidsmarked. 
 
Som gjør at samtlige arbeidstakere på norsk tarifflønn på norske luftfartøy nå 
føler at deres framtid er høyest usikker. Fordi den norske stat har latt seg lure 
av en smart advokat med et bredt smil og hul latter. Med Norske helter på halene. 
Sjelden har vel disse norske heltene sine navn vært misbrukt slik. Håper at deres 
etterlatte setter en stopper for dette !! 
 
Kort fortalt : 
*Uthuling av lærlings-ordningen. Norwegian har hatt tilgang til billig 
arbeidskraft ved å få godkjent dette. 
*Fagforeningsknusing ved å flytte arbeidsplasser over til kontrakts-piloter som i 
praksis er enkeltmannsforetak  uten noen form for rettigheter som arbeidstaker. 
Eller plikter. Vilkårene blir nærmest diktert arbeidstaker(enkeltmannsforetaket). 
*Generell utflytting av arbeidsplasser hvor norsk tariff/lønn ikke gjelder. 
Spania, Estland etc Bjørn Kjos har satt seg fore å skape et flyimperium. På linje 
med irske Ryanair. Han om det. Han har ingen intensjoner om å skape dette verken 



med norsk arbeidskraft eller med norske arbeidsvilkår. Hvordan noen ved sine 
fulle fem her hjemme vil tilpasse det norske regelverket til en aktør som bryter 
med absolutt alt det norske arbeidsmarkedet står for, er for oss som er igjen av 
norsk luftfart en gåte. Hadde vi ikke levd i et transparent samfunn som Norge(?) 
er det et ord jeg kommer på som forklaring. Korrupsjon.  
At en norsk politiker eller byråkrat vil gå så langt for å fylle en norsk 
finansmanns lomme håper og kan jeg ikke tro vil skje. For å oppfylle hans og hans 
irske kollega O Leary´s drøm ?  
 
Men de som kjenner til den norske sjømanns historie i etterkrigstiden vil vel 
ikke bli overras-ket?  
 
Til slutt vil jeg nevne  en trist konsekvens av dette. Ingen og da understreker 
jeg INGEN under-tegnede har snakket med ønsker på dette punkt i historien å 
anbefale noen fra generasjoner etter oss til å satse på en karriere i dette 
yrket. For ungdom kan det vi driver med virke forlokkende. Å fly har sin 
naturlige tiltrekning. Men dette er faktum pr i dag : 
Du må innstille deg på : 
-Jobbe til du er 65  på en av landets mest krevende arbeidsplasser. 
-Jobbe 3 av 4 helger.  
-Max 60 timers uke. 
-Normalt max 13 timer på jobb pr dag. Max 15 ved forsinkelser. Dette synes 
norske/europeiske politikere er for lite, de vil øke dette. 
-Ikke regn med fri til begravelser/bryllup etc. Du får fri til ditt eget bryllup 
men ikke fri dagen etter. (arbeidsprogrammet er kjent max 1 mnd i forveien så 
ikke regn med noe drømmebryllup i kirken- den får du ikke bestilt så sent). 
Begravelsen når du tar kvelden med ?uniformsstøvla på? tror jeg går greit-men 
litt usikker. Hva sier du Bjørn ? 
-Pensjonen er nettopp skallet av til et minimum. Ikke regn med denne. 
-Arbeidsplassen din er en av de verste du kan ha mht støy, vibrasjon og stråling. 
Men det går greit fordi politikere har allerede unntatt deg fra 
arbeidsmiljøloven. 
(ønskes mer lesning om dette les  i Aftenposten ?Noen betaler prisen? 
 
Velger dere og ikke stryke herr Kjos på kinnet i denne omgang så er det en liten 
glipe av håp. 
At fornuften seirer nå og vi kan se en liten glipe av håp for NORSK luftfart. 
 
Og forresten :Lykke til herr Kjos med Thailandske helter på halene. Synes det er 
på høy tid du kvitter deg med de Norske. 
 
 Med vennlig hilsen 
 
Ole Christoffer Lund Endresen 
 



Fra: Pedersen Ole-Petter [mailto:ole.p.pedersen@uit.no]  
Sendt: 7. desember 2012 20:47 
Til: Postmottak AD 

Emne: ref 12/1221 

 
Deres ref.: 12/1221 
 
 
Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 
Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk luftfartsforetakende og ønsker med dette å 
gi mitt innspill på endring av Utlendingsregelverket.  
 
Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og 
videre utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 

arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 
arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens 
av å være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  
 
Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 
arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 
Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 
 
• Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 
endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft for 
å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til rette for 
en slik jakt etter billig arbeidskraft?  
 
• Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger en 
slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til at 
departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 
tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 
 
• En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 
luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da på 
innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli påvirket av 
en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utsette europeisk 
luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte arbeidstaker, 

men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da disse vil møte en 
konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
 
Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 
dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt 
norsk flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. 
Hvilken bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det 

stopper vel ikke med dette? 
 
Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen 
virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til 
og med europeisk luftfart.  
 



I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være 
at flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er 
nok helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp 

for en slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli 
overflødige, og da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk 
flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og 
økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er 
Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre forhold og økonomi i 
Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene og 

kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  
 
Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere 
utenfor EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 
høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om 
oppholdstillatelse, kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og 

skandinavisk personell". 
Norge utdanner gjennom offentlige skoler piloter som ikke vil kunne møte konkurransen fra 
tredje land. Dette blir som å kaste skattepengene rett på peisen 
 
Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  
 
 
Med vennlig hilsen 
Ole-Petter Pedersen 
tlf 90151140 
Universitetet i Tromsø School of Aviation  



Fra: Stig Patey [mailto:stigpatey@gmail.com]  
Sendt: 7. desember 2012 23:59 
Til: Postmottak AD 

Emne: Svar på høring 

 

Viser til Høring - internasjonal luftfart - oppholdstillatelse 

 
Undertegnede er flykaptein i Norwegian og støtter forslaget om endring av utlendingsforskriften § 1-1. 
 
På internasjonal langrutetrafikk må det gis mulighet til å konkurrere på de samme vilkår som 3dje lands 

selskaper. Dette vil sikre konkurranseevne og muligheter for ekspansjon på nye markeder, noe som faktisk 

gir rom for fler arbeidsplasser, også i Norge. 
 
Paragraf 1-1 er utdatert i sin ordlyd, og ikke tilpasset den markedsmessige situasjon som er i dag, med 

deregularisert luftfart. Fagorganisasjoner utrykker bekymring for norske arbeidsplasser, jeg ser snarere at 

en endring er nødvendig for å trygge norske arbeidsplasser ved å gjøre norsk luftfart konkurransedyktig på 

langruter, og dermed sikre øvrige arbeidsplasser på kortnettet ved at konsernet er konkurransedyktig 

globalt. Det er et være eller ikke være spørsmål hvor få flyselskap i fremtiden vil overleve. Man kan ikke 

opprettholde konkurranseevne med norske betingelser på langruter til Asia. Veksten i Asia, og økningen av 

middelklassen i Asia, gjør at det vil være asiatiske passasjerer vi ser fremover på rutene til Europa. Skal de 

velge et norsk selskap fremfor et asiatisk, da må det være fullstendig konkurransedyktig. 
 
Skipsfarten gikk igjennom samme justering på 80-tallet. Det er ikke argument for å bibeholde noen 

regelmessig forskjell mellom luftfart og sjøfart på dette punkt. 
 

 
mvh 
 
Stig Patey 
 
kaptein Norwegian. 
 

 

 

 

 



-----Opprinnelig melding----- 
Fra: Morten.Bjerkvik@sas.no [mailto:Morten.Bjerkvik@sas.no]  
Sendt: 7. desember 2012 13:58 
Til: Postmottak AD 
Kopi: mobjerkv@online.no 
Emne:  
 
Arbeidsdepartementet 
Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 
 
Deres ref.: 12/1221 
 
 
Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  
 
Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å 
gi mitt innspill på endring av Utlendingsregelverket.  
 
Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele 
Europa og videre utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne 
og frie europeiske arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre 
betingelser, vår kompetanse og arbeidsmarkedet for flygende personell under 
sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en del av Europa, men det 
bør også stoppe der!  
 
Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om 
utenlandsk arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-
området.  
 
Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 
 
Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, 
og ved å endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens 
billigste arbeidskraft for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle 
Arbeidsdepartementet legge til rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  
  
Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke 
følger en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg 
legger merke til at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, 
og det burde være tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 
 
En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i 
norsk luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; 
jeg tenker da på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i 
luften, vil bli påvirket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet 
ha et ønske om å utsette europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det 
få konsekvenser for den enkelte arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper 
som ikke er etablert utenfor Europa da disse vil møte en konkurranse det vil være 
umulig å konkurrere mot.  
 
 
 



Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i 
Norwegian, og dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å 
tilfredsstille ett enkelt norsk flyselskap, så vil det være en katastrofe når man 
ser nærmere på konsekvensene. Hvilken bransje og hvilken bedrift er den neste som 
skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med dette? 
 
Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette 
egen virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge 
norsk, eller til og med europeisk luftfart.  
 
I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, 
kan være at flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de 
konsekvenser det har. Det er nok helt riktig, men et oppegående 
Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en slik endring vil det 
medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da 
vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang 
igjen i Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk 
uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er 
Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre forhold og 
økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene 
og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  
 
Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av 
arbeidstakere utenfor EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv 
og det som er skrevet i høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk 
personell uten krav om oppholdstillatelse, kan ordningen over tid utvides og 
dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 
 
Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  
 
 
Med vennlig hilsen 
Morten Bjerkvik 
 
This e-mail (including any attached documents) is proprietary and confidential 
and may contain legally privileged information. It is intended for the named 
recipient(s) only. If you are not the intended recipient, you may not review, 
retain, copy or distribute this message, and we kindly ask you to notify the 
sender by reply e-mail immediately and delete this message from your system.  
Thank you.  
E-mail is susceptible to unauthorised alterations which may corrupt the message 
of the e-mail. SAS Group only sends and receives e-mails on the basis that SAS 
Group is not liable for any unauthorised alterations. 
 
 



Fra: Hem Helge [mailto:helge.hem@uit.no]  
Sendt: 7. desember 2012 19:45 
Til: Postmottak AD 

Emne:  

 
Deres ref.: 12/1221 
 
 
Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 
Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk luftfartsforetakende og ønsker med dette å 
gi mitt innspill på endring av Utlendingsregelverket.  
 
Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og 
videre utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 

arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 
arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens 
av å være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  
 
Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 
arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 
Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 
 
• Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 
endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft for 
å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til rette for 
en slik jakt etter billig arbeidskraft?  
 
• Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger en 
slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til at 
departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 
tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 
 
• En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 
luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da på 
innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli påvirket av 
en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utsette europeisk 
luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte arbeidstaker, 

men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da disse vil møte en 
konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
 
Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 
dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt 
norsk flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. 
Hvilken bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det 

stopper vel ikke med dette? 
 
Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen 
virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til 
og med europeisk luftfart.  
 



I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være 
at flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er 
nok helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp 

for en slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli 
overflødige, og da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk 
flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og 
økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er 
Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre forhold og økonomi i 
Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene og 

kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  
 
Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere 
utenfor EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 
høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om 
oppholdstillatelse, kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og 

skandinavisk personell". 
  

Norge utdanner gjennom offentlige skoler piloter som ikke vil kunne møte konkurransen fra 
tredje land. Dette blir som å kaste skattepengene rett på peisen 
 
Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 
 
Med vennlig hilsen 
  
Helge Hem 
Universitetet i Tromsø School of Aviation  
 



Fra: Pål Bendiksen [mailto:paal_bendiksen@hotmail.com]  
Sendt: 7. desember 2012 20:30 
Til: Postmottak AD 

Emne:  

 
 
 

Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 
 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  
 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket. 
 

Vi har sett dette før i skipsfarten, oge jeg er nå bekymret for luftfarten. Med meget sterk krone og 

en sterk oljesektor så er andre næringer i umiddelbar fare. Se bla på landbruket, folk vil ikke 

betale det norsk mat koster, bønder må basere seg på innleid arbeidskraft i ssongene, da 

lønningene er for dårlige og nordmenn ikke vil ta jobbene.  

Vårt samfunn er gjennomsyret av en befolkning som ikke vil betale det det faktisk koster, da man 

ser at andre land har lavere priser. 

Vi lever i ett dyrt land, og ett flott land. dette må vi betale for. norsk luftfart foregår halve året i 

mørket like ved nordpolen. denn kompetansen har vi betalt mye for gjennom mange år. la nå ikke 

dette gå tapt. 

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 

arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 

arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å 

være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger en 

slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til at 

departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 
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 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli 

påvirket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å 

utsette europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den 

enkelte arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor 

Europa da disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
 

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 

høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, 

kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  
 
 

Med vennlig hilsen  

Pål Bendiksen 



Fra: Kurt Arild Kaspersen [mailto:kurtkaspersen@gmail.com]  
Sendt: 7. desember 2012 19:36 
Til: Postmottak AD 

Emne: Tilsvar på høring 

 

  

  

Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

  

  

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

  

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 

arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 

arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å 

være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

        Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved 

å endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til rette 

for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

        Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke 

følger en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke 
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til at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

        En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da på 

innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli påvirket 

av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utsette 

europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  

  

  

  

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken bransje 

og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med 

dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen 

virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok helt 

riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en slik 

endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da vil 

det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i 

Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut 

av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre 

forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene 

og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 

høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, 

kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

  

  

Med vennlig hilsen 

  

Mvh 

Kurt A Kaspersen 

Flykaptein i Widerøe 



Fra: Solveig-Marie.Tveita@sas.no [mailto:Solveig-Marie.Tveita@sas.no]  
Sendt: 7. desember 2012 19:41 
Til: Postmottak AD 

Emne: utflagging av norskearbeidsplasser 

 

Arbeidsdepartementet  

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 
 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 

arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 

arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å 

være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 

        Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft for 

å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til rette for 

en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

        Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger en 

slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til at 

departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 

        En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da på 

innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli påvirket 

av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utsette 

europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 
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arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  

 

 

 

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken bransje 

og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med 

dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen 

virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok helt 

riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en slik 

endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da vil 

det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i 

Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut 

av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre 

forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene 

og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 

høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, 

kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

  

Kari Strøm 

 

This e-mail (including any attached documents) is proprietary and confidential 

and may contain legally privileged information. It is intended for the named  

recipient(s) only. If you are not the intended recipient, you may not review, 

retain, copy or distribute this message, and we kindly ask you to notify the  

sender by reply e-mail immediately and delete this message from your system.  

Thank you.  

E-mail is susceptible to unauthorised alterations which may corrupt  

the message of the e-mail. SAS Group only sends and receives e-mails on the basis 

that SAS Group is not liable for any unauthorised alterations. 



Fra: Solveig-Marie.Tveita@sas.no [mailto:Solveig-Marie.Tveita@sas.no]  
Sendt: 7. desember 2012 19:34 
Til: Postmottak AD 

Emne: utflagging av norskearbeidsplasser 

 

Arbeidsdepartementet  

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 
 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 

arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 

arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å 

være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 

        Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft for 

å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til rette for 

en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

        Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger en 

slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til at 

departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 

        En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da på 

innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli påvirket 

av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utsette 

europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 
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arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  

 

 

 

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken bransje 

og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med 

dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen 

virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok helt 

riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en slik 

endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da vil 

det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i 

Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut 

av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre 

forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene 

og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 

høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, 

kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

Solveig Marie Tveita 

 

This e-mail (including any attached documents) is proprietary and confidential 

and may contain legally privileged information. It is intended for the named  

recipient(s) only. If you are not the intended recipient, you may not review, 

retain, copy or distribute this message, and we kindly ask you to notify the  

sender by reply e-mail immediately and delete this message from your system.  

Thank you.  

E-mail is susceptible to unauthorised alterations which may corrupt  

the message of the e-mail. SAS Group only sends and receives e-mails on the basis 

that SAS Group is not liable for any unauthorised alterations. 
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Deres ref.: 12/1221 
 
 
Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 
Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk luftfartsforetakende og ønsker med dette å 
gi mitt innspill på endring av Utlendingsregelverket.  
 
Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og 
videre utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 

arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 
arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens 
av å være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  
 
Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 
arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 
Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 
 
• Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 
endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft for 
å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til rette for 
en slik jakt etter billig arbeidskraft?  
 
• Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger en 
slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til at 
departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 
tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 
 
• En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 
luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da på 
innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli påvirket av 
en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utsette europeisk 
luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte arbeidstaker, 

men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da disse vil møte en 
konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
 
Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 
dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt 
norsk flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. 
Hvilken bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det 

stopper vel ikke med dette? 
 
Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen 
virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til 
og med europeisk luftfart.  
 



I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være 
at flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er 
nok helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp 

for en slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli 
overflødige, og da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk 
flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og 
økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er 
Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre forhold og økonomi i 
Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene og 

kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  
 
Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere 
utenfor EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 
høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om 
oppholdstillatelse, kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og 

skandinavisk personell". 
  

Norge utdanner gjennom offentlige skoler piloter som ikke vil kunne møte konkurransen fra 
tredje land. Dette blir som å kaste skattepengene rett på peisen 
 
Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 
 
Med vennlig hilsen 
  
Petter Ottesen 
Universitetet i Tromsø School of Aviation  



Fra: Ivar Austad Wang [mailto:ivaraustadwang@me.com]  
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Se vedlegg. 

 

Mvh, 

Ivar Austad Wang 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 
  

  

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart 

  

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 

arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 

arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å 

være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

• 

Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

 

• 

Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til at 

departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

• 

En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli 
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påvirket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å 

utsette europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den 

enkelte arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor 

Europa da disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot. 

  

  

  

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken bransje 

og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med 

dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen 

virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok helt 

riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en slik 

endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da vil 

det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i 

Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut 

av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre 

forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene 

og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 

høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, 

kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje! 

  

  

Med vennlig hilsen 

 

 

Petter Førde 

Kaptein i Widerøe 

 

 

Har vært i norsk luftfart i 30 år. (Norving, Busy Bee, Braathen SAFE, SAS) 
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Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Som siviløkonom og filosof, så vel som flyger, ønsker jeg å dele en betraktninger i denne sa-

ken. 

 

Ifølge Arbeidsdepartementets eget høringsnotat er konkurransen i luftfartsbransjen allerede å 

anse som ”hard”. Idealet for alle bransjer, får vi anta, er at konkurransen er ”passe hard/myk”. 

Det vil si, ikke for lite konkurranse, og ikke for hard konkurranse. 

 

Hvor hard konkurransen er, avgjøres blant annet av rammevilkårene og aktørenes innstilling. I 

luftfartsbransjen har det dukket opp noen meget aggressive aktører, best (verst) eksemplifisert 

med Ryanair. Arbeidsdepartementet kan ikke styre flyselskapenes innstilling, men dere påvir-

ker rammevilkårene for bransjen. Hvis dere endrer utlendingsforskriften vil dere gjøre konkur-

ransen enda hardere. 

 

 

Med vennlig hilsen 

Øyvind Foss 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

 

Ole Kristian Aasarmoen 

Kaptein Widerøes Flyveselskap 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

 

Johan A. Bye 

Comander 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

 

Andreas B. Bastesen 

Colbjørnsens gate 14 

0256 OSLO 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Dette er bare tragisk! Hva er det norske myndigheter driver med? Skulle det ikke være å jobbe 

for innbyggerne i dette landet? Nå går transportbedrifter konkurs neste daglig, og våre myn-

digheter vil ikke en gang innføre krav om vinterdekk! Øst-Europeiske vogntog seiler rundt på 

norske veier til stor fare for andre. Og i samme slengen går norske arbeidsplasser tapt i den 

urettferdige konkurransen. Kontrollmyndigheter krever penger for å kunne utføre mer kontroll, 

men neida..  

Nå innfører Samferdselsdepartementet 24% økte avgifter på flytransporten i distriktene for å 

oppnå 0.12% senkning der hvor konkurransen allerede er stor, billettene billige og flyene går 

«vinge til vinge». Og dette stikk imot alle høringssvar! Dette minner jo om galskap. Skal folket i 

distriktene betale ytterligere dyrere billetter for at det skal kunne flys for prisen av en togbillett 

i sør? Ikke særlig rettferdig for hverken folk eller miljø. 

Også lar en ikke SAS få bruke sitt viktigste konkurranseverktøy som nettverksselskap, sitt lojali-

tetsprogram. Fordi det er konkuransehemmende?? Når SAS er ved å gå konkurs og den «true-

de» konkurrenten ekspanderer i rekordfart.. Hvor er logikken?  

 

Og nå dette..?? Her snakker vi fallitt! Når vi hører om slike ting fra andre land er den første 

responsen oftest: korrupsjon.  

Trygging av norske arbeidsplasser og sikre jevn og forutsigbar skatteinntekt bør jo være av 

høyeste prioritet fra våre folkevalgte!. Med det som dere legger opp til nå, med rasering av 

store deler av arbeider-Norge, hvem skal betale for skoler og sykehus i fremtiden? Nå går det 

feil vei i rasende fart i så mange bransjer samtidig, og vår egen regjering er med og gi gass. 

Dette er bare tragisk!! 

 

Også føyer jeg til min egen bransjes felles brev i bønn om forståelse. 

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  
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Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  

 

 

 

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 
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EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

Egil Vinnes 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

 

Sigbjørn Jørgensen 

Purser SAS 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

Erik Smistad, Flyger i forsvaret 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

 

Jón Bergmann Sigfusson  

Pilot Widerøe 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

 

Geir-Arne Andersen 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

 

Tony Vik 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  

 

 

mailto:postmottak@ad.dep.no


2 
 

 

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

Ivar Austad Wang 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

 

Bente Helen Aagnes 

Cabin Crew Widerøe AS 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

James-Robin Sandberg (student) 



1 
 

 

 

 

Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

 

Terje Rasmussen 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

 

Einar Hallaraune 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

 

Inge Bru 

Løbakken 6 

4158 Bru 

(SAS) 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

 

Lise Ytterstad 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen Per Solberg 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flyger i Widerøe og ønsker med dette å gi mitt innspill på endring av Utlen-

dingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  

 

 

mailto:postmottak@ad.dep.no


2 
 

 

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

Kristian Liland 

Cpt. Widerøes Flyveselskap 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

 

Trine Ofstad,kabin-ansatt 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

 

Eini Løkebø 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er gift med en som i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill på endring 

av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske ar-

beidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og ar-

beidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å 

være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved 

å endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeids-

kraft for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet 

legge til rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å ut-

sette europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den en-

kelte arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Eu-

ropa da disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt 

norsk flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvil-

ken bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stop-

per vel ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer 

bekymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere 

utenfor EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 

høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatel-

se, kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

 

Kristin Margrethe Ruud 

Møllerstad Gård 

2054 Mogreina 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

 

 

Anders Haga 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Som mor til en helikopterpilot, og som bruker av flytjenester i Norge, er jeg opptatt av norske 

piloters arbeidsforhold og flysikkerhet. Jeg ønsker med dette å gi mitt innspill på endring av 

Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

 

Turid Margrethe Alstad Hop 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

 

Urda Brende 

urdab@broadpark.no 
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Arbeidsdepartementet
Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no

Deres ref.: 12/1221

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 
på endring av Utlendingsregelverket. 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 
utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 
arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 
arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å 
være en del av Europa, men det bør også stoppe der! 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 
arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området. 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende:

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 
endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 
for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 
rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft? 
 

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 
en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 
at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 
tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen.

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 
luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 
på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli 
påvirket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å 
utsette europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den 
enkelte arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor 
Europa da disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot. 
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 
dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 
flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 
bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 
ikke med dette?

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen 
virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til 
og med europeisk luftfart. 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 
flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 
helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 
slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 
da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 
Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 
fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig 
bekymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer 
bekymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer. 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 
EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 
høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse,  
kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell".

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje! 

Med vennlig hilsen

Kim Heyerdahl
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Arbeidsdepartementet
Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no

Deres ref.: 12/1221

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 
på endring av Utlendingsregelverket. 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 
utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 
arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 
arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å 
være en del av Europa, men det bør også stoppe der! 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 
arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området. 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende:

� Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 
endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 
for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 
rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft? 
 

� Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 
en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 
at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 
tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen.

� En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 
luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 
på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli 
påvirket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å 
utsette europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den 
enkelte arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor 
Europa da disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot. 
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I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 
flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 
helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 
slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 
da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 
Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 
fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig 
bekymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer 
bekymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer. 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 
EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 
høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, 
kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell".

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje! 

Med vennlig hilsen

Frode Haukø
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

 

Fredrik Åkenes Johnson 

FC Widerøe  
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

Arild Nerem 

FO Widerøe  
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Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  
 
Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk luftfartsforetakende og ønsker med dette å 
gi mitt innspill på endring av Utlendingsregelverket.  

 
Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og 
videre utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 
arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 
arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens 
av å være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 
Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 
arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  
 
Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 
 

• Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 
endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft for 
å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til rette for 
en slik jakt etter billig arbeidskraft?  
 
• Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger en 
slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til at 
departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 
tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 
 
• En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 
luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da på 
innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli påvirket av 
en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utsette europeisk 
luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte arbeidstaker, 
men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da disse vil møte en 
konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
 
Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt 
norsk flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. 
Hvilken bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det 
stopper vel ikke med dette? 
 
Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen 



virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til 
og med europeisk luftfart.  
 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være 
at flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er 
nok helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp 
for en slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli 
overflødige, og da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk 
flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og 

økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er 
Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre forhold og økonomi i 
Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene og 
kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  
 
Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere 

utenfor EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 
høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om 
oppholdstillatelse, kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og 
skandinavisk personell". 
  
Norge utdanner gjennom offentlige skoler piloter som ikke vil kunne møte konkurransen fra 

tredje land. Dette blir som å kaste skattepengene rett på peisen 
 
Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  
 
 
Med vennlig hilsen 
  

Max Zierenberg 
Universitetet i Tromsø School of Aviation  
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